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V NEDĚLI VE 3.00 SE
ČAS VRÁTÍ NA 2.00
ZIMNÍ ČAS. RÁNO BUDE VÍC SVĚTLA, NAOPAK VEČER DŘÍVE TMA

Svátek slaví: Teodor

Fotka autobusu, co má atmosféru. Vybrali jsme nejhezčí
Mezi našimi čtenáři máme i několik vážně skvělých fotografů. To potvrdila i výzva, kterou jsme vyhlásili na začátku toho-
to týdne. Zadání bylo jednoduché. Hledali jsme nejhezčí snímek autobusu městské hromadné dopravy. Do soutěže přišlo
celkem 51 fotek, z těch jsme vybrali deset nejlepších a pověsili je na náš Facebook (@denikmetro). Ve čtenářském hlaso-
vání získal nejvíce „lajků“ autobus, který nám poslal Honza Tran. Gratulujeme a posíláme odměnu. METRO

foto za

800
Kč

Stav nouze. Protáhne
se, pro je také opozice
Ministr Prymula. Apeluje na lidi, aby důsledně dodržovali opatření, jinak nebudou fungovat tak, jak mají.
Rekord. Denní nárůst nových případů covidu-19 je stále vyšší. 28. říjen. Ceremonie na Hradě nebude STRANA 8

Výzva
čtenářům!
Milí čtenáři, po přečtení
deníku Metro si prosím
noviny ponechte,
nevracejte je do stojanů.
Zvýšili jsme náklad
a novin je tak pro všechny
zájemce dost.
Děkujeme, vaše redakce.

Kam míří
Český rozhlas
Od ledna roku 2016
je generálním ředitelem
Českého rozhlasu. René
Zavoral však v tomto
médiu pracuje
s přestávkami už téměř
dvacet let. V rozhovoru
pro Metro mluvil o roli
rozhlasu v současné době,
o chystané sportovní
stanici, ale i o navýšení
platu. STRANA 16

Bude se hrát?
Nic ještě není dohodnuté,
ale kluby už dostaly
informaci, že by se
fotbalová Fortuna liga
a hokejová Tipsport
extraliga mohly brzy zase
hrát. Vedení obou soutěží
jednají o podmínkách
s příslušnými úřady, aby se
mohlo začít už na přelomu
října a listopadu. STRANA 23
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Je znám vítězný
návrh přeměny
prostranství na
Jiřího z Lobkovic.

Radnice Prahy 3 má vítěze ar-
chitektonické soutěže na ná-
vrh přeměny náměstí Jiřího
z Lobkovic uOlšanských hřbi-
tovů. Stalo se jím studio Per-
spektiv. Na náměstí by podle
návrhu měly přibýt stromy,
místa na sezení, fontána
nebo sportovní hřiště. Úpra-
vy by podle starosty Jana Ptáč-
kamohly být hotové za něko-
lik let a vyjdou zřejmě na de-
sítky milionů korun.
Náměstí je u tramvajové za-

stávky Olšanské hřbitovy
a jeho součástí je tramvajová
smyčka. „Myšlenka revitaliza-
ce náměstí není nová, vminu-
losti proběhlo několik poku-
sů se v té věci někam posu-

nout,“ uvedl starosta Jan Ptá-
ček. Dodal, že nynější vedení
městské části chce na všech-
ny podobné projekty pořádat
otevřené soutěže.
Do této se podle předsedy

poroty, architekta Ivana Plic-
ky, přihlásilo 11 vesměs kva-
litních návrhů. Martin Stára
ze studia Perspektiv uvedl, že
vítězný návrh má za cíl udě-
lat z nyní nesourodého pro-
storumísto pro setkávání lidí
z Vinohrad. Má jít jako dopo-
sud o jakýsi hybrid náměstí
a parku, takže ve středu má
být zachována zelená plocha
vhodná například pro venče-
ní psů nebo odpočinek. Větši-
na současných stromů má
být ponechána, některé poká-
ceny a další doplněny. Ve vý-
sledku podle architekta stro-
mů přibude a v plánu je také
výsadba nových druhů, napří-
klad třešní.
Před základní školou ohra-

ničující náměstí z jižní stra-

ny má podle návrhu vznik-
nout nový prostor částečně
pokrytý parketami, což podle
Stáry evokuje prostřední vi-
nohradských bytů. Jeho sou-
částí bude fontána. Před ško-
lou architekti navrhli také tři
hřiště pro různé věkové kate-
gorie.
Studie není finálním ná-

vrhem, projekt se nyní bude
dopracovávat, základní prin-

cipy by však měly zůstat za-
chovány. Architekti plánují
začátkem příštího roku začít
sbírat názorymístních obyva-
tel a ty pak zapracovat do
podrobnější architektonické
studie řešící i podrobnosti
jako typy dlažby nebo infra-
strukturu. „Pevně věřím, že
architektonická studie bude
trvat maximálně rok a násle-
dovat budou další fáze projek-

tové dokumentace,“ řekl Stá-
ra. Dodal, že poté bude zále-
žet na rychlosti povolovacího
procesu, získávání potřeb-
ných stanovisek a podobně.
„Doufám, že nám to půjde

rychleji než nedaleké náměs-
tí Jiřího z Poděbrad,“ doplnil
k tomu Ptáček s odkazem na
rekonstrukci dalšího vino-
hradského náměstí, která se
řeší již zhruba 20 let.
Starosta dodal, že pokud

vše půjde dobře, mohly by
úpravy náměstí Jiřího z Lob-
kovic být hotovy za čtyři
roky. Přesné náklady podle
něj vzejdou až z projektu.
Třetí městská část v posled-

ních letech opravila některá
menší žižkovská náměstí, na-
příklad Komenského nebo
Kostnické. Další, jako Tachov-
ské nebo Žižkovo, jsou v plá-
nu. Zřejmě nejvíce emocí
budí dlouho chystaný návrh
rekonstrukce náměstí Jiřího
z Poděbrad. ČTK

Strach z neznámého či ne-
předvídatelného je ze všech
strachů ten největší. Nemá-
me-li nad událostmi kontro-
lu, nemůžeme-li je ovlivnit,
nevíme-li, co přijde a na co se
připravit, rozbliká se v moz-
ku pocit nejvyššího ohrožení.
Potřebu jistoty, a tedy i řádu
a dodržování pravidel, máme
v genech. Souviselo to kdysi
i s životem v pravěké tlupě
a nutností spolupracovat, bez
toho by náš jinak bezbranný
prapředek ve světě dravěj-
ších, rychlejších a silnějších

predátorů nepřežil. Nejvyš-
ším trestem bylo tehdy vyob-
cování z tlupy, tedy ztráta jis-
toty… Mozek se nám od té
doby moc nezměnil, nejisto-
ta nás dodnes ničí. Jak spole-
čenská nestabilita za časů
pandemie souvisí s nejisto-
tou v pracovních vztazích a
jak ovlivňuje třeba nevěru? A
proč na nejisté zítřky reagují
ženy jinak než muži?
Více se dočtete v novém vy-

dání týdeníku Téma v rozho-
voru s psychologem Vladimí-
rem Svobodou. MET

Troja má
svou lávku
Nová lávka mezi Trojou
a Císařským ostrovem se
má pro veřejnost otevřít
dnes odpoledne. Stane se
to zhruba tři roky po zříce-
ní předchozí stavby. Stav-
ba se včera kolaudovala,
město zatím nechce sdělo-
vat konkrétní čas otevření.
S ohledem na epidemic-
kou situaci chce zabránit
srocování lidí. Ze stejného
důvodu neplánuje ani slav-
nostní přestřižení pásky
nebo jinou podobnou akci.
Trojská lávka se zřítila
v prosinci 2017, zraněni při
tom byli čtyři lidé. lávku
pro město postavila za
150 milionů korun firma
SMP CZ. ČTK

Na náměstí mají přibýt stromy, fontána nebo hřiště. ČTK

Krátce

Výměna orgánů
Odborníci provedli na za-
čátku září druhou čes-
ko-izraelskou párovou
výměnu ledvin od žijí-
cích dárců. Tým z praž-
ského Institutu klinické
a experimentální medicí-
ny (IKEM) a izraelští léka-
ři během jednoho přele-
tu letadla mezi státy vy-
měnili dvě ledviny,
čímž odstartovali řetěz
transplantací. Na české
straně pomohli třem pa-
cientům s nefunkčními
ledvinami, v Izraeli se
uskutečnilo osm
transplantací. K první pá-
rové výměně došlo loni
v prosinci. ČTK

Základní zvyklosti se v praž-
ském metru nemění ani po
vyhlášení přísných vládních
opatření. Kromě čerstvých vý-
tisků deníku Metro ve stoja-
nech tu i nadále najdete ote-
vřená infocentra a prodejní
místa. „Jestli jste se chtěli sta-
vit v některém z infocenter
dopravního podniku, bez
obav můžete. Informátoři
vám jsou s úsměvem pod
rouškou k dispozici v pečlivě
vydezinfikovaných středis-
cích.Můžete je požádat o jízd-
né, průkazku či průkaz PID,“

informoval deník Metro
mluvčí Ropidu Filip Drápal.
Omezení se nedotkla ani in-

focenter Ropidu na Hlavním
nádraží a ČernémMostě. Jedi-
né, co si nyní proti normální-
mu stavu v centrech nekoupí-
te, jsou suvenýry. Ty si mo-
hou fandové hromadné do-
pravy pouze předobjednávat
on-line. „Bezpečné vyzvednu-
té je možné v infocentrech
Anděl, Hradčanská, Můstek
a Nádraží Veleslavín,“ dodá-
vá mluvčí dopravního podni-
ku Aneta Řehková. JAR

Téma. Mozek se nám příliš
nezměnil, nejistota nás ničí

Náměstí na trojce v novém

Metro. Infocentra
zůstávají otevřená
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Mapy.cz radí
projet pole. Cedu-
le na místě však
vedou kolem.

„Ostuda Prahy, že tudy mají
cyklisté jezdit,“ postěžoval si
deníku Metro čtenář Petr No-
vák a do Hlídače nám poslal
fotku zablácené cestičky skrz
pole. „Jedná se o cyklostezku,
která vede vedle ulice Lipská
poblíž letiště,“ dodal.
Deník Metro jeho podnět

prověřil. Podle webu Mapy.cz
přes pole skutečně cesta
vede. Nejedná se však o cyk-
lostezku, ale o cyklotrasu.
„Cyklostezka je komunika-

ce přímo budovaná pro cyklis-
ty, má vlastní dopravní znač-
ku. Cyklotrasa je jen cesta,
kudy vede žlutými cedulemi
značená cesta pro jízdní
kola,“ vysvětlil deníku Metro
Martin Šnobr, který je redak-

torem on-line magazínu
o cyklistické dopravě Prahou
na kole. Podle Šnobra navíc
v místě existuje pohodlnější
trasa, která vede po zpevně-
ném povrchu – a to přes ulici
Na Padesátníku II. „Chvilku
vede přímo podél Lipské uli-

ce po odděleném cyklopruhu
za svodidlem. Nejedná se
o příliš velkou zajížďku,“ radí
redaktor cyklistického maga-
zínu. Na mapě webové strán-
ky Prahounakole.cz je tato
trasa vyznačena.
„Samotná cyklotrasa je žlu-

tými směrovými cedulemi
v místě primárně značena po
obvodu pole, přes pole si cyk-
listé trasu pouze zkracují,“
dodává šéfredaktor cyklistic-
kého magazínu Jiří Motýl,
který trasu dobře zná.
Pole, kudy zkratka vede,

vlastní Letiště Praha. Deník
Metro se na společnost obrá-
til. Zajímalo nás, zda parcela
v nejbližší době projde něja-
kými úpravami. „Do budouc-
na bude na pozemku realizo-
ván projekt Ředitelství silnic
a dálnic ČR, konkrétně rozší-
ření dálnice D7, proto ho ne-
zahrnujeme ani do plánů
dlouhodobého rozvoje letiš-
tě,“ uvedlamluvčí Letiště Pra-
ha Kateřina Pavlíková. MAH

Jen několik málo dní je mlá-
děti komby jižní, které se na-
rodilo v Zoo Praha. Jde již
o sedmadvacáté mládě naro-
zené v pražské zoo. A letos už
dokonce sedmé v pořadí. To
poslední mládě zatím velmi
dobře prospívá a má se čile
k světu. Komba jižní je polo-
opice s noční aktivitou, cha-
rakteristické jsou pro ni vel-
ké oči i ušní boltce, jimiž je
schopna zachytit sebemenší
šelest potravy. Mláďata od-
chovává samice, samci jsou
samotáři. Komba je ve volné
přírodě rozšířena ve východ-
ní a jižní Africe, kde se se sou-
mrakemvydává pátrat po zra-
lých plodech, květech, míze,
a hlavně po hmyzu, který chy-

tá tlapkami. V Zoo Praha je
pro kombu jižní vedena ple-
menná kniha, jež přispěla
k záchraně evropského cho-
vu tohoto druhu. Líbí se vám
mládě komby? Chtěli byste
nejen v této složité době a při
zavřené zoo pomoci s jejím
chovem? Můžete ji sponzoro-
vat libovolnou částkou, nebo
dokonce adoptovat. Na webo-
vé stránce zoopra-
ha.cz/jak-pomoci najdete se-
znam zvířat, kde si můžete
vybrat, které podpoříte. Za ja-
koukoli podporu celá Zoo Pra-
ha předem děkuje.

KOMPLETNÍ PŘEHLED NAŠICH PRACOVIŠŤ

U svobodárny 1070/9, Praha 9
Vysočany

Lipí 2556/3, 19300 Praha 9
Horní Počernice

Masarykova 214/19, 289 22
tel.: 325 511 989

Lysá nad Labem

tel.: 284 818 268

tel.: 281 865 664
Okružní 2160, 288 02

Nymburk

Moskevská 11/11, 470 01
Česká Lípa

tel.: 325 531 118

tel.: 487 520 281

Pražská 679, 294 71
tel.: 602 695 747

Benátky nad Jizerou
Riegerovo nám. 3, 290 01

tel.: 325 532 373

Poděbrady

tel.: 724 167 049

tel.: 607 078 605

Tyršova 394, 513 01
Semily

Sokolská 169/3, 460 01
Liberec

Masarykovo nám. 60/17, 250 01
tel.: 702 084 431

Brandýs nad Labem

Mělník

tel.: 778 757 578
Kosmonautů 3014, 276 01

Řidiči pozor !

oční optika
Horní Počernice

info@ocnioptikahp.czwww.oohp.cz

• potlačení odlesků a oslňujících světel + UV filtr

na brýlová skla50%50%sleva
2Drive

• ostré vidění za tmy, šera, mlhy, i ostrého světla

• pouze u nás v optice Horní Počernice

MIROSLAV
BOBEK
Zoo Praha

Nevábný pohled PETR NOVÁK

Podpořte

inzerce

Ostuda města?
Ne, pouze zkratka
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Zóny v Malešicích
jsou vyznačovány
velmi nedbale.
„Vrátíme se,“ tvrdí
Technická správa
komunikací.

Když se v hlavnímměstě obje-
vují na vozovce zbrusu nové
čáry pro parkování, nebývá
z toho obvykle spousta čtená-
řů deníkuMetro dvakrát nad-
šená.
V případě nově vznikají-

cích pruhů v desáté městské
části to navíc vypadá, že si ři-
diči za stání svých vozů nejen
připlatí, ale také budou při
parkování koukat na přerušo-
vané nedodělky. „Takhle byla
označenamodrá zóna vMale-
šicích v ulici Limuzská,“ na-
psal nám čtenář deníku Met-
ro Ondřej Červeňák. Ke své-
mu vzkazu přidal fotografii
částečně nedokončené mod-
ré čáry, kterou pracovníci pa-
trně nedodělali kvůli parkují-
címu vozu. Získává tak odmě-
nu tři sta korun. „Až auto od-
jede, myslím si, že už se
k tomu úseku nikdo na opra-
vu nevrátí,“ dodává Červe-
ňák.
Obavy čtenářů podobného

charakteru řešil deník Metro
s Technickou správou komu-

nikací (TSK), jež má vyznačo-
vání zón v metropoli na sta-
rosti, hned několikrát. Po-
prvé se podobná situace udá-
la v roce 2016, kdy se takzva-
né nové zóny placeného stání
vyznačovaly poprvé. Nedoděl-
ky jsou podlemluvčí TSK Bar-
bory Liškové pouze dočasné.
„Pracovníci se namísta vyzna-
čování zón vrací opakovaně.
Vzhledem k rozsahu se zóna
vyznačuje za plného provo-
zu, bez vyparkování vozidel,
tak abychom řidiče neomezo-

vali. V tomto režimu jsme
pracovali vždy, i v minulos-
ti,“ vysvětluje pro Metro Liš-
ková.
Pruhy vyznačující zóny pla-

ceného stání bývají často po
prvním namalování vedeny
více než svérázně. Kuriózní
případ řešil deník Metro na-
příklad již ve zmiňovaném
roce 2016. Tehdy pracovníci
namalovali barevné čáry přes
nevymetenou špínu a bujný
plevel rostoucí mezi kostka-
mi na silnici. Bylo to v ulici

Ke Stírce v Praze 8. Firma Elto-
do, která byla tehdy za taška-
řici zodpovědná, označovala
stříkání přes zeleň za stan-
dardní postup.
Pracovníci si na sebe však

ušili bič a kvůli domalovává-
ní čar se následně do ulice ne-
daleko stanice metra C Koby-
lisy museli hned několikrát
vracet.

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Pražský primátor Zdeněk
Hřib, který je vystudovaným
lékařem, bude od úterý vypo-
máhat jako dobrovolník v jed-
né z pražských nemocnic. In-
formoval o tom včera v tisko-
vém prohlášení. Dál se bude
účastnit jednání krizového
štábu a městské rady, řízení
města to podle něj neovlivní.
Hřib vystudoval jednu

z pražských lékařských fa-
kult, lékařskému povolání se
nicméně nikdy nevěnoval
a před vstupem do politiky
pracoval v informatice a říze-
ní ve zdravotnictví. „Mým cí-
lem je motivovat lidi, kteří
mají lékařské vzdělání, ale
v oboru podobně jako já ne-
pracují, aby se zapojili a po-
mohli nemocnicím, které
jsou kvůli nedostatku perso-
nálu nuceny během současné

pandemie covidu-19 omezo-
vat provoz,“ uvedl primátor.
Dodal, že dobrovolníky se
mohou po absolvování kurzu
stát i lidé bez zdravotnického
vzdělání a že každý může po-
moci už tím, že bude důsled-
ně dodržovat hygienická pra-
vidla.
V důsledku nákazy mezi

zdravotníky a růstu případů
hospitalizovaných s nemocí
covid-19 se nemocnice potý-
kají s nedostatkem personá-
lu, který se podle předpokla-
dů bude ještě zhoršovat. An-
gažují se proto studenti z řad
mediků a dalších oborů, jimž
vláda uložila pracovní povin-
nost. Zapojit se mohou i lidé
se zdravotnickým vzděláním
nebo s jednoduchými kurzy,
kteří mohou v nemocnicích
vypomáhat. ČTK

Modrá zóna v Malešicích v ulici Limuzská ONDŘEJ ČERVEŇÁK

Parkovací zóny

VMalešicích se mají spustit
naostro 2. listopadu. V neda-
lekých Strašnicích fungují od
5. října. Ve Vršovicích a části
Vinohrad, která spadá pod
Prahu 10, byl systém zón
spuštěn 24. srpna.

● Radnice zavádí zóny v této
městské části s odůvodně-
ním, že se do Prahy 10 pře-
souvají parkující auta řidičů
z jiných městských částí.

● Do systému se dosud zapoji-
ly Praha 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8,
9, 13, 16 a 22. První regulace
parkování začala již v osmde-
sátých letech, takzvané mod-
ré zóny byly úplně poprvé
zavedeny v roce 1996 v části
Prahy 1.

Odměna za námět

Na toto téma nás upozornil
čtenář svou fotografií.

● Stali jste se i vy svědky něja-
ké zajímavé situace a vyfotili
jste ji? Posílejte nám svoje
fotky na mms@metro.cz.
Nejlepší z nich se v deníku
Metro objeví a jejich autor
získá odměnu.

Hlava metropole.
Pomůže nemocnici

foto za

300
Kč

Buspruh. Rychleji z Modřan na Smíchov
V Braníku a Hodkovičkách je od včerejška nový vyhrazený pruh pro autobusy v Modřan-
ské ulici. Ten urychlí zejména páteřní autobusovou linku 190 jedoucí z Modřan na Smí-
chovské nádraží během častých kolon, které vznikají zejména v ranní špičce v širokém
okolí Barrandovského mostu. Díky novému buspruhu dlouhému zhruba 800 metrů ušetří
cestující v autobusové lince 190 v případě kolon až deset minut. MET

Modré parkovací zóny
se malují auta neauta

ROPID



DLUHOPISY PRO OBČANY
JIŽ 19 LET INVESTUJEME DO NEMOVITOSTÍ

Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.

5,6%
ROČNÍ ÚROK

Investice od 30 000 Kč
Roční úrok 4,5 % u tříletých
a 5,6 % u sedmiletých dluhopisů

Možnost předčasného splacení
Upsání a převod bez poplatků
Osobní i elektronická objednávka

Objednání dluhopisů: www.e-finance.eu nebo +420 515 555 555

Zámek Račice, přestavba Obchodní galerie, Jihlava Bytový dům, Brno-Chrlice

Celé portfolio našich nemovitostí najdete na www.e-finance.eu.

Česká národní banka schvaluje prospekt dluhopisového programu pouze z hlediska toho, že splňuje normy týkající se úplnosti, srozumitelnosti a soudržnosti, které ukládá nařízení
(EU) 2017/1129. Toto schválení by se nemělo chápat jako potvrzení kvality cenných papírů, které jsou předmětem tohoto prospektu. Investoři by měli provést své vlastní posouzení
vhodnosti investování do těchto cenných papírů. • Doporučujeme, aby si potenciální investoři přečetli prospekt, než-li učiní investiční rozhodnutí, aby tak plně pochopili potenciální
rizika a výnosy spojené s rozhodnutím investovat do cenných papírů.

PROPAGAČNÍ
SDĚLENÍ

ZAJIŠTĚNÉ DLUHOPISY
ZÁSTAVNÍM PRÁVEM K NEMOVITOSTEM

Investice od 50 000 Kč
Dvouleté dluhopisy
Ročníúrok4,1%poceloudobuinvestice
Úrok vyplácený jednou ročně
Možnost předčasného splacení

Česká národní banka schvaluje tento prospekt pouze z hlediska
toho, že splňuje normy týkající se úplnosti, srozumitelnosti a sou-
držnosti, které ukládá nařízení (EU) 2017/1129. Toto schválení by
se nemělo chápat jako potvrzení kvality cenných papírů, které
jsou předmětem tohoto prospektu. Investoři by měli provést své
vlastní posouzení vhodnosti investování do těchto cenných papírů.
Doporučujeme, aby si potenciální investoři přečetli prospekt, než-li
učiní investiční rozhodnutí, aby tak plně pochopili potenciální rizika
a výnosy spojené s rozhodnutím investovat do cenných papírů.

Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.
Objednání dluhopisů: www.e-finance.eu nebo +420 515 555 555

PROPAGAČNÍ
SDĚLENÍ

4,1%
ROČNÍ ÚROK

Zastavovaný areál zámku
Račice v rámci dluhopiso-
vého programu e-Finance CZ
v celkové hodnotě uveřejněné
na adresewww.e-finance.eu/
/zajistene-dluhopisy.
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Autobusový terminál Černý
Most a jeho okolí jsou už
mnoho let v žalostném stavu.
To by se nyní mělo změnit.
Novou podobu místa navrh-
ne česká architektonická kan-
celář re:architekti. Jejich kon-
cepční studii deníku Metro
představil architekt Jan
Vlach.

Nejdřív prosím laikovi vy-
světlete, co to koncepční
studie je a co je jejím cí-
lem.
To půjde nejlépe na kon-

krétním příkladu. Jde o to, že
zde máme dopravní terminál
a jeho okolí. Terminál je ve
špatném stavu. A to z důvo-
du, jak byl navržen v celku
i detailu, jak byl postaven
a zároveň proto, že se o něj
(ne)stará několik organizací,
mezi kterými nebyly v minu-
losti plně vyjasněné vztahy.
Jižní okolí terminálu nikdy
nebylo dokončeno, aby zde
vznikla fungující část města,
a původní plány už jsou dáv-
no překonané. Proto je třeba
vytvořit realistickou strate-
gii, která ukáže, jak zlepšit
prostředí terminálu a také
jeho okolí. Přičemž je nutné,
aby na této strategii panovala
široká shoda mezi těmi, kdo
se o terminál starají a provo-
zují ho, samosprávou a samo-
zřejmě místními obyvateli.
A k tomu právě slouží kon-
cepční studie i způsob, jakým
je nastavena diskuse během
jejího zpracování.

Studii vytvoříte díky
tomu, že jste zvítězili ve
výběrovém řízení. Čím jste
IPR oslovili a co je největší
trumf vašeho návrhu?

Předně je třeba říct, že
jsme ve výběrovém řízení ne-
předkládali návrh, ale popis
přístupu k řešení problému.
Samotný návrh může vznik-
nout až po pečlivém nastudo-
vání území, včetně rozhovo-
rů s aktéry v území. Nicméně
jedním z aspektů, proč mohl
náš přístup uspět, je to, že
obecně při navrhování bere-
me v potaz čas. Abych to vy-
světlil, architektura se nejčas-
těji prezentuje jako něco ne-
měnného, většinou ve stavu
těsně po okamžiku dokonče-
ní. Takhle ale přece svět, ve
kterémžijeme, nefunguje. Ar-
chitektura se musí umět pro-
měňovat a důstojně stárnout.
My si cíleně představujeme
naše návrhy po celou dobu je-
jich života, ověřujeme složi-
tost údržby, provozu, dopady
změn, které mohou probí-
hat. Vedle tohomáme bohaté
zkušenosti s úpravami veřej-
ných prostor a veřejnými

stavbami obecně. Takže zná-
me toto relativně kompliko-
vané prostředí.

Můžete už nyní říci, které
konkrétní úpravy terminál
čekají? Bude se něco bou-
rat či stavět?
Určitě se bude bourat i sta-

vět. V rámci terminálu je po-
třeba především zlepšit kom-
fort chodců, tedy upravit pěší
trasy, aby byly komfortnější
a intuitivnější, zlepšit orienta-
ci. Dále doplnit možnosti pro
cyklisty, a to jak protáhnout
územím páteřní cyklotrasy,
které jsou budovou terminá-
lu přerušené, tak v režimu
B+R . To je na kole přijet na
metro, kde lze kolo bezpečně
zaparkovat. Nevyhneme se
tedy například zásahům do
ramp, mostů, schodišť a po-
dobně.

Ve studii mají být navrže-
na i pravidla systematické

správy, péče a údržby. Prá-
vě v tom byl největší pro-
blém. Nebylo jasné, kdo
za správu objektů zodpoví-
dá. Kdo se bude o termi-
nál starat v budoucnu?
Péče a údržba právě souvisí

s časem, jak jsem o němmlu-
vil v jedné z předchozích otá-
zek. Ono i samotné pořizová-
ní studie, během kterého bu-
dou všichni aktéři u jednoho
stolu, je výbornou příležitos-
tí si vyjasnit některé historic-
ké spory. Nicméně už dnešní
situace, do níž přicházíme,
není tak špatná, jak bývala,
protože o část konstrukcí,
které dříve neměly správce,
se nově začaly starat přísluš-
né městské organizace.

Jakémá vaše kancelář zku-
šenosti s autobusovými
terminály? Už jste podob-
nou studii či projekt reali-
zovali?
Již dříve jsme se umístili

v soutěži na přestavbu auto-
busového terminálu v Kladně
a zrealizovali menší terminál
v Mnichově Hradišti, ale ve
skutečnosti považujeme naše
jiné zkušenosti možná za re-
levantnější. Úkol na Černém
Mostě je víc v měřítku člově-
ka než v měřítku autobusu.
Jde o to, jakým prostředím
člověk prochází, na co si sed-
ne, co cítí a vidí. Zároveň
úkol není úzce zaměřen jen
na problematiku terminálu,
ale je komplexní v tom, že se
dotýká důležitých témat fun-
gování města. Takže kromě
zkvalitňování veřejné a bez-
motorové dopravy řešíme
rovněž možnosti rozvoje
městského bydlení na soused-
ních pozemcích a obecně kva-
litu veřejných prostranství
a bydlení ve městě. A to vždy
v kontextu klimatické změ-
ny. V tomto ohledumáme bo-
haté zkušenosti z celé řady
územních studií, které jsme
zpracovali a kde jsme také po-
dobně komplexní problémy
řešili.

Do studie mámít možnost
mluvit i veřejnost. Kdy de-
bata proběhne a jakým
způsobem?
Sice jsme očekávali, že se

na podzim zhorší pandemic-
ká situace, ale doufali jsme,
že se stihneme potkat ales-
poň v omezenější míře se zá-
stupci veřejnosti. Covid byl
bohužel rychlejší, a proto
nyní chystáme internetový
sběr podnětů, který nám po-
může především konkretizo-
vat vztahmístních k jednotli-
vým problémům terminálu
a očekávání od změn v okolí.
Na jaře plánujeme představe-
ní konceptu studie otevřené-
ho k připomínkám pro veřej-
nost. Pro případ, že by nám
zdravotní situace neumožni-
la se potkat fyzicky v Praze
14, uvažujeme společně s IPR
o videoprezentaci návrhu do-
stupné on-line. Hotová studie
by pak měla být představena
v květnu.

MAREK
HÝŘ
marek.hyr@metro.cz

„Bude se bourat i stavět“

Architekt Jan Vlach ARCHIV JV Horní patro autobusového terminálu na ČernémMostě

Stárnoucí konstrukce

Autobusový terminál na ČernémMostě 3x MAFRA
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Česko se potýká
s rostoucím problé-
mem. Hrozí, že
počet nemocných
a mrtvých bude
dál rychle růst.

„Lze očekávat, že vláda požá-
dá Poslaneckou sněmovnu
o možnost prodloužit nouzo-
vý stav,“ řeklministr zdravot-
nictví Roman Prymula po mi-
mořádném jednání kabinetu.
Zatímplatí od 5. října do 3. lis-
topadu. Nouzový stav má za-
bránit šíření epidemie koro-
naviru.
Premiér Andrej Babiš uve-

dl, že vláda se rozhodne až
v pátek 30. října na základě
vývoje epidemické situace.
Na konec stavu nouze je navá-
zána platnost některých vlád-
ních krizových opatření. Ka-
binet může nouzový stav pro-

dloužit pouze po předchozím
souhlasu Sněmovny. „Situace
bez ohledu na to, která opat-
ření budou postupně rozvol-
ňována, ukazuje na to, že se
nedostaneme z obrovského
čísla na hodnoty, které by
umožňovaly jít dále bez nou-

zového stavu. Domnívám se,
že epidemický charakter šíře-
ní je takový, že ty argumenty
přijaty budou,“ uvedl Prymu-
la v souvislosti smožným roz-
hodnutím Sněmovny.
Vize ukončení nouzového

stavu je podle něj představa

z říše snů. To, že je koronavi-
rová situace vážná a že se nou-
zový stav protáhne, už při-
pouští i část opozice – kon-
krétně TOP 09 a Piráti.
Na jaře platil kvůli šíření

koronaviru nouzový stav od
12. března do 17. května. Ka-

binetu umožňuje vyhlašovat
plošná omezení základních
práv, usnadňuje také napří-
klad nákupy ochranných po-
můcek. Dříve byl nouzový
stav vyhlášen například po
velkých záplavách či po orká-
nu Kyrill. ČTK a iDNES.cz

Ceremoniál 28. října nebude. Mynář proti Hřibovi

Ministerstvo obrany se roz-
hodlo zrušit pietní akt, který
se každoročně koná na praž-
ském Vítkově u příležitosti
státního svátku 28. října. Dů-
vodem je vývoj epidemické si-
tuace a s ní související opatře-
ní vlády. KNárodnímu památ-
níku na Vítkově si tradičně
chodí politici a zástupci stát-
ních institucí připomenout
výročí 28. října 1918, kdy
vzniklo samostatné Českoslo-
vensko. Účastníci piety poklá-
dají věnce a květiny u hrobu
Neznámého vojína. ČTK

2 m

Obchody a služby NC Eden
jsou pro Vás otevřeny.
Chraňte prosím sebe i ostatní
dodržováním pravidel,
která jsme pro bezpečný nákup zavedli.

2 metry nás
nerozdělí

www.nceden.cz

Pomáhá pohyb a dobrá nálada
Lidé využili slunečného počasí k návštěvě rekreačních lesů svých měst.
Na cestách bylo možné vidět bruslaře, cyklisty nebo rodiny s dětmi. Do
konce nouzového stavu, který je zatím stanoven do 3. listopadu, platí
kvůli koronavirové epidemii omezení pohybu a kontaktu s jinými lidmi.
Výjimkou jsou cesty do práce, na nákupy, k lékaři nebo za rodinou, povo-
lené jsou i cesty do přírody. Snímek vznikl v Hradci Králové. 2x ČTK

Slavnostní akt udělování
státních vyznamenání se letos
28. října na Pražském hradě
konat nebude. Prezident Miloš
Zeman ocenění vybraným
osobnostem udělí, předá jim je
příští rok. Vyhověl tak návrhu
ministra zdravotnictví.

● Rozhodnutí prezidenta včera
oznámil jeho kancléř Vratislav
Mynář. Hrad seznam všech
oceněných zveřejní na svém
webu 28. října ve 20 hodin.

● Zeman chtěl původně oslavy
státního svátku v omezené

míře zachovat. Jejich zrušení
považoval za urážku státního
svátku. Někteří politici upozor-
ňovali na to, že mnoho oceně-
ných je v rizikové skupině.

● Mynář odsoudil pražského pri-
mátora Zdeňka Hřiba, který pří-
padnou ceremonii kritizoval.
Hřib napsal, že to bude „párty
pro papalášskou smetánku.
Důvod je stejný jako na jaře.
Prasata jsou hladová“. Hřib
tím narážel na Mynářovu jarní
nepovolenou zabijačku. Prezi-
dent tehdy kancléře hájil tím,
že zabité prase bylo hladové.

Nebezpečný virus

14 968
Denní nárůst nových případů
koronaviru v Česku opět
zrychlil. Ve středu jich labora-
toře odhalily 14 968, zhruba
o tři tisíce více než v úterý. Ke
včerejší 18. hodině bylo pozi-
tivně testováno 7511 lidí.
V zemi je zhruba 130 tisíc
nakažených. S covidem-19
v Česku zemřelo 1828 lidí.
V pondělí bylo obětí 100,
dosud nejvíce za jeden den.
Údaje jsou platné v době
uzávěrky tohoto vydání.

Armáda. Letos
Vítkov nebude

inzerce

„Koronavirus unikl z laboratoře
v Číně, je to téměř jisté,“ řekl poslan-
cůmministr zdravotnictví Roman Pry-
mula. Zdůraznil ale, že virus nebyl vy-
roben uměle. Z laboratoře se podlemi-
nistra zřejmě dostal na pokusném zví-
řeti. Zdroj informace neuvedl. „Je té-
měř jisté, že ten virus přišel z laborato-
ře v Číně. Ne že by tam byl uměle vyro-
ben, nicméně unikl, protože tam se

běžně prováděly různé výzkumy, kte-
ré vycházely z přírodních rezervoárů,
to znamená z různých netopýrů a po-
dobně. Namodelovém zvířeti se ten vi-
rus zřejmě dostal ven, dostal se na trh
a začala celosvětová katastrofa,“ uvedl
Prymula. „Kdyby ten virus někdo stvo-
řil, tak by to byl génius, před kterým
bych já smekl klobouk. Nepříjemnější
virus tady ještě nebyl,“ dodal. ČTK

Nouzový stav, který přináší
omezení, se nejspíše protáhne

Prymula. Vir unikl z čínské
laboratoře, ale nebyl vyroben
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Bývalý předseda
TOP 09 promluvil
o nemoci covid-19,
kterou prodělal.

Onemocnění koronavirem
překonal europoslanec, šéf
správní rady Muzea Kampa,
exministr spravedlnosti a bý-
valý předseda TOP 09 Jiří Po-
spíšil, který ležel na jednotce
intenzivní péče fakultní ne-
mocnice v pražském Motole.
„Jsem šťastný, že nemoc ode-
šla, alemám to, co popisují lé-
kaři, že trvá několik týdnů,
než se člověk dostane do nor-
mální formy,“ popsal host
čtvrtečního Rozstřelu Pospí-
šil. Kde nebo od koho se koro-
navirem nakazil, však neví.
Přestože byl podle jeho

slov opatrný a nosil roušku
i přes léto, nemoc ho nako-
nec dostihla. „V Praze může-
te chytnou nemoc kdekoli,“

konstatoval europoslanec,
který zároveň vyzval, aby lidé
byli opatrní.
Koronavirové onemocnění

mělo u Pospíšila vážný prů-
běh, kdy měl vysoké teploty
a nemohl dýchat. „Několik
dní jsem měl vysoké horeč-
ky, které narůstaly. Druhým
problémembylo, že jsempře-
stával dýchat. Byl promě pro-
blém vyjít do schodů,“ popsal
europoslanec. Naopak neměl
bolest hlavy a ztrátu čichu
ani chutě, což někteří nakaže-
ní popisují jako příznak koro-
navirové nákazy. Ani po pěti

dnech se jeho zdravotní situa-
ce nelepšila, proto Pospíšil na-
konec odjel do nemocnice,
kde si ho lékaři ponechali.
„Udělali mi rentgen plic, byly
středně zasaženy,“ popsal.
Doktoři ho v motolské ne-

mocnici léčili koktejlem
léků, zřejmě i remdesivirem.
Přestože je nyní již Pospíšil
vyléčený, má stále oslabenou
imunitu a je unavený. Podle
něj je prodělání koronaviro-
vé nákazy mnohem vyčerpá-
vající než u chřipky.
Pospíšil silně nesouhlasí

s názorem, že koronavirus je
smyšlený. „Moc prosím všech-
ny, aby v této chvíli, kdy
máme tak obrovské nárůsty,
když ne kvůli sobě, tak kvůli
svému okolí, ta pravidla re-
spektovali. Pokud potkáte ně-
koho, jste s někým v kontak-
tu, noste roušky, udržujte
vzdálenost,“ vzkázal europo-
slanec. „Všem přeji, pokud to
dostanou, ať mají lehký prů-
běh,“ dodal. iDNES.cz

ODS navrhuje, aby se o lidi
s covidem-19 starali i ambu-
lantní specialisté. Lidé, kteří
už nepotřebují intenzivní
péči, by se pak mohli doléčo-
vat v lázních, aby se uvolňova-

la lůžka v nemocnicích. Řekl
to poslanec občanských de-
mokratů Bohuslav Svoboda.
Do zvládání epidemie by se
podle něj měli také víc zapo-
jit praktičtí lékaři. ČTK

inzerce

Naskenujte
QR kód
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si aplikaci
Clubcard

2

Sbírejte
e-známky

3

Vyberte si
kuchyňské
potřeby za
skvělou cenu

5

Aktivujte
a využijte
e-kupon

4

60%
sleva

ve spolupráci s

Získejte prémiové kuchyňské potřeby
s aplikací Clubcard.

Za každých 200 Kč nákupu získáte jednu e-známku. Pro aktivaci slevy je nutné nasbírat 10 nebo
15 e-známek v závislosti na zvoleném produktu a poté použít Tesco Clubcard mobilní aplikaci
během platby. Akce není dostupná v prodejnách Tesco Expres. Počet výrobků je omezený.
Akce platí od 16. 9. 2020 do 24. 11. 2020. Více informací na www.itesco.cz/hello/berghoff.

• Tažený hliník s dvouvrstvým základem
• Nepřilnavý povrch
• Rychlé a rovnoměrné ohřívání
• Bezpečné rukojeti ze stále chladných materiálů
• Vhodné pro všechny typy vařičů včetně indukce
a horkovzdušné trouby

• Mytí v myčce

Obrázky jsou pouze
ilustrační.

HRNEC
S POKLICÍ
24 cm; 4,4 l

1999,00

77900

PÁNEV WOK
S POKLICÍ
28 cm

1899,00

75900

PÁNEV NA
PALAČINKY
26 cm

889,00

34900

GRILOVACÍ
PÁNEV
24 cm

1099,00

43900

NEPŘILNAVÁ
PÁNEV
24 cm

969,00

37900

Jiří Pospíšil MAFRA

Cizina pomůže Česku

300
Vláda odsouhlasila pobyt
vojenských zdravotníků člen-
ských zemí Evropské unie
a NATO pro pomoc s epide-
mií koronaviru. Rozhodnutí
ještě musí schválit parla-
ment. Celkem může přijet
až 300 cizinců, z USA se do
Česka už chystá 28 expertů
z Národní gardy.

60
Ministr obrany Lubomír Met-
nar po včerejším jednání vlá-
dy řekl, že Severoatlantická
aliance pošle Česku ze svých
zásob 60 plicních ventilátorů.
EU dodá 30 kusů této techni-
ky, další jsou připraveny.

Bude rychlejší test?

15
Odborníci ve Fakultní nemoc-
nici v Motole v Praze zjišťují,
jestli je k testování na nemoc
covid-19 možné používat tak-
zvané antigenní testy namís-
to PCR testů. Třídenní srovná-
vací studie testovacích metod
na koronavirus, která začala
ve středu, by se mělo zúčast-
nit přibližně 600 lidí. Takzva-
ný antigenní test se provádí
stejně jako PCR vyšetření vý-
těrem z nosohltanu. Výho-
dou antigenního testu je rych-
lejší stanovení výsledku. Je
známý během 15 až 30 mi-
nut, naopak výsledky PCR tes-
tu jsou jasné až za čtyři hodi-
ny. Antigenní testy jsou také
levnější než PCR testy. Závěry
studie budou známé na začát-
ku příštího týdne.

Lázně. Doléčení

Zdravý Pospíšil:
Noste roušky
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Majitele horských
středisek potěšila
letní sezona. Také
do té zimní hledí
s určitou nadějí.

Zahraniční turisté představu-
jí z návštěvníků českých
amoravských lyžařských cen-
ter zhruba patnáct až dvacet
procent. „Nemyslím si, že
jich letos přijede tolik, pokud
dorazí. A také si nedělám na-
ději, že by je dokázali nahra-
dit domácí turisté,“ říká Li-
bor Knot, ředitel Asociace
horských středisek (AHS).

I tak se například agentura
CzechTourism snaží, aby v za-
hraničí na naše lyžařské sva-
hy nezapomněli. „Zahájili
jsme reklamní kampaň v Pol-
sku, Nizozemsku i Dánsku,
odkud k nám tradičně lyžaři
jezdí,“ říká Jan Herget, ředi-

tel CzechTourism. Plakáty,
ale i sociální sítě míří i na ra-
kouské klienty. „Rakušané,
ač jsou alpská velmoc, tvoří
na české straně Šumavy neza-
nedbatelnou část návštěvní-
ků,“ dodává Herget.
Střediska letos v létě ales-

poň částečně smazala man-
ko, které vzniklo na koncimi-
nulé sezony předčasným
ukončením provozu. „V létě
se do našich hor vydalo o pat-
náct procent víc domácích
než loni, platilo to ale jen pro
červenec a srpen,“ vypočítá-
vá Kateřina Neumannová, bý-
valá lyžařka a také prezident-
ka AHS. Proto doufá, že přede-
vším velké investice, které
majitelé areálů letos investo-
vali, nepropadnou. Jednalo se
o 750 miliard korun, vyrostly
nové vleky, lanovky a také ně-
kolik sjezdovek.
Provozovatelé samozřejmě

zohledňují zpřísněné hygie-
nické podmínky. Asociace
horských středisek proto vy-

dala i samostatnýmanuál. Po-
čítá se samozřejmě s rouška-
mi u pokladen, u nástupišť
na lanovky a vleky. Sedačky
nebudou jezdit se zavřenými
plexiskly, v lanovkových ka-
binkách budou otevřená
okénka.

„Počítáme s co největším
nákupem jízdného a služeb
už on-line, aby se lidé shro-
mažďovali u pokladen co
nejméně, nedocházelo ke
kontaktu s personálem,“ říká
pro deník Metro Knot. V ně-
kterých střediscích už taková

formanákupu tvoří až 70 pro-
cent prodeje. Změní se pravi-
dla i v občerstveních na sjez-
dovkách, zvláště v oblíbe-
ných aprés ski barech. Nebu-
de hrát hlasitá taneční hud-
ba, lidé budou sedět v odstu-
pech. PAVEL HRABICA

Fenomén
Až začnou v Brně za pár de-
setiletí připravovat výsta-
vu o velké koronavirové
krizi roku 2020, budou mít
z čeho vybírat. Právě s myš-
lenkou na příští generace
kurátorů a návštěvníků mu-
zea shromáždila ředitelka
etnografického ústavu
Hana Dvořáková (na sním-
ku) kolekci téměř 90 rou-
šek. Na jaře je šili obyčejní
lidé všech generací, ale
i celebrity. „Česká republi-
ka byla specifická oproti
Rakousku nebo Německu,
kde to řešily firmy. U nás
to ze dne na den řešil de
facto celý národ,“ řekla.
Češi šili roušky v dílnách,
doma a z různých materiá-
lů – z utěrek, kapes kalhot,
objevily se i kousky šité
ze spodního prádla. ČTK

Medu je málo
Včelaři ve Zlínském kraji
zažívají jeden z nejhorších
roků. Trápilo je deštivé po-
časí i slabá včelstva, která
se vzpamatovávala po vlně
nemocí. Cena medu od re-
gionálních včelařů poros-
te, navíc se velmi rychle
může stát nedostatkovým
zbožím. Je ho totiž zoufale

málo. Mnozí včelaři s nadě-
jí vzhlížejí k budoucí sezo-
ně. Příští rok by včelstva
měla být silnější. iDNES.cz

Šéf Koudelka se
povýšení nedočká
Prezident Miloš Zeman po-
depsal rozkazy a rozhod-
nutí o jmenování nových

generálů. Povýšeni budou
k 27. říjnu. Zeman opět ne-
povýšil ředitele Bezpeč-
nostní a informační služby
(BIS) Michala Koudelku.
Prezidentovi vadí, že Kou-
delka a jeho úřad poukazu-
jí na nebezpečí Ruska
a Číny. BIS a Národní úřad
pro kybernetickou a infor-
mační bezpečnost varují
před tím, že Rusko a Čína

se snaží nabourávat státní
systém díky svým špio-
nům a technologiím. Ze-
man zprávy důležitých úřa-
dů považuje za hysterické
a „špionománii“.

Češi se ve splácení
dluhů polepšili
Schopnost Čechů splácet

závazky se letos dále zlepši-
la. Na konci září mělo dlu-
hy po splatnosti 5,8 procen-
ta dospělých, před rokem
to bylo 6,54 procenta. In-
formovalo o tom sdružení
Solus, které svým členům
umožňuje přístup k infor-
macím o lidech s potížemi
se splácením závazků. Nej-
více jsou zadluženi lidé na
Ústecku a Karlovarsku. ČTK

Dobré zprávy

Lyžování bude letos za
stejné ceny jako v minulé
zimní sezoně.

● Celodenní permanentka
pro dospělého se bude
pohybovat v průměru
na 617 korunách pro
dospělého a 455 pro dítě.

● Nové sjezdové tratě využijí
lyžaři na Ještědu, v Dolní
Moravě, na Tanvaldském
Špičáku, na Klínovci a v Bílé.
Mnohde jsou nové lanovky
také s wi-fi.

Na zasněžování

114
Letošní úhrny srážek jsou
na 114 procentech dlouhodo-
bého normálu za posledních
20 let. Letos by mělo být vody
na zasněžování dost, i v záso-
bovacích nádržích, které ve
střediscích přibývají. V po-
sledních letech trpělo Česko
suchem. Čerpání vody z řek
a potoků pro zasněžování se
stalo příčinou silného konflik-
tu mezi provozovateli sjezdo-
vek, kteří zasněžovali, a vodo-
hospodáři a ochránci přírody.

Citát

Rozjeli jsme v zahrani-
čí kampaň, která by
měla na české hory na-
lákat zahraniční turis-
ty. Chystáme reklamu
i na sociálních sítích.
JAN HERGET, ŘEDITEL CZECHTOURISMU

Krátce

Skiareály lákají Dány. Letošní
lyžovačky budou bez mejdanů



Kup na www.alza.cz nebo volej 225 340 111
Uvedené ceny jsou v CZK s DPH a platí od 23. 10. 2020 do odvolání nebo vyprodání interních skladových zásob. Změna ceny vyhrazena, více na www.alza.cz/reklama. Aktuální ceny najdete vždy na www.alza.cz. Dárky jsou dodávány pouze do vyčerpání zásob.

10 999,-

9 999,-
obj. kód:ROWRV019

13 990,-

9 990,-
obj. kód:SPTnol120

7 999,-
obj. kód:REAM015b1

22 990,-
obj. kód:HPCN1016a1h

-29 %

Více na alza.cz/vanoce

Všechny dárky
vyřešíte na
Všechny dárkyVšechny dárky
vyřešíte navyřešíte na
Všechny dárky

Pro zdravotní
procházky v obýváku

A můžete večeřet
z podlahy

Zážitek s každým
dotykem

Potěší nejen
pro gamery

WalkingPad A1
Motorový chodicí pás
2 přednastavené režimy, tichý chod
Rychlost až 6 km/h, nosnost až 100 kg
Možnost připojení přes Bluetooth

Rowenta RR7747WH Explorer Serie 80
Robotický vysavač s mopem
3 výkonové režimy, 2 boční kartáče
Systém Aqua Force, hlučnost 70 dB
Provozní doba až 90 min, dobíjení 180 min

Realme 7 Pro Dual SIM 8 + 128 GB
6,4“ AMOLED displej, RAM 8 GB
8jádrový procesor, interní paměť 128 GB
Fotoaparát 64 + 8 + 2 + 2 Mpx, 16Mpx selfie
Integrovaná čtečka otisků prstů, Android 10

HP Pavilion Gaming 16-a0900nc
Intel® Core™ i5-10300H, 16 GB RAM, SSD 512 GB
Grafická karta NVIDIA GeForce GTX 1650 4 GB
Podsvícená klávesnice s numerickými klávesami
Operační systém Windows 10 Home
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Ptačí kustod se
o své opeřence
stará již čtrnáct let.

Na bedrech Chrise Skaifeho
leží těžká odpovědnost. Jako
„pán krkavců“ v londýnském
Toweru bdí nad osmi ptáky,
na nichž závisí přežití Britá-
nie. Pandemie covidu-19 jeho
úkol jen ztížila. Podle rozšíře-
ného proroctví se království
zhroutí a země bude uvržena
do chaosu, jestliže všichni kr-
kavci Tower opustí.
Uvnitř této historické pev-

nosti na severním břehu Tem-
že, kde jsou uloženy králov-
ské klenoty, žije v zajetí osm
velkých krkavců – Merlina,
Poppy, Erin, Jubilee, Rocky,
Harris, Gripp a Georgie.
Podle královského dekre-

tu, který v roce 1630 vydal Ka-
rel II., je nutné, aby na tomto
místě bylo vždy šest ptáků.
Chris Skaife, který se o ně sta-
rá 14 let, ale chová ještě dva

navíc, aby tu byli pro případ
potřeby. Jejich křídla jsou při-
střižená, aby se nemohli pří-
liš vzdalovat, a aby se tedy
proroctví nenaplnilo.

Karanténa vyhlášená na
jaře, kteráměla zabránit šíře-
ní koronaviru, postavila před
Skaifeho nečekanou výzvu.
Musel znásobit úsilí, aby za-

bavil ptáky, kteří zůstali bez
turistů. Hraje si s nimi a krmí
je, aby nelétali za potravou.
Na počátku karantény se
Tower před návštěvníky uza-
vřel. Skaife se na krátký čas
ocitl bez práce, ale o krkavce
se dál staral. V jeho nepřítom-
nosti na ně dohlíželi tři jeho
spolupracovníci. „Neviděli
po tuto dobu nikoho než nás
a já jsem začal pozorovat v je-
jich chování změny,“ říká
o opeřencích. Ve voliéře jim
umístil různé hračky, aby je
stimuloval: balonky, žebříč-
ky a zrcátka.
V době snídaně jim Skaife,

oděn do červenočerné unifor-
my strážců Toweru, podává
kuřata a myši, do nichž se kr-
kavci s chutí pouštějí. „Nej-
lepší je Merlina,“ říká s úsmě-
vem. Fotografie s ní umísťuje
často na Instagram a Twitter,
kdemají přes 120 tisíc sledují-
cích. Jakmile jsou ptáci nakr-
meni, otevírá jim voliéru,
aby si protáhli křídla.
Tower se otevřel návštěvní-

kům 10. července, ale pande-

mie měla ničivý dopad na po-
čet turistů. Nyní, v říjnu, se
návštěvnost pohybuje kolem
šesti tisíc lidí týdně, což je ve
srovnání s loňským rokem
jen desetina.
Podle Skaifeho se krkavci

nesnažili během karantény
uletět, ale měli příležitost
svobodněji prozkoumávat
další části pevnosti. Aby se vy-
hnul riziku, že odletí, zkrátil
jim ještě více křídla. Častěji
je zavírá do voliéry, aby se
ujistil, že se dostatečně nasy-
tí. Zdejší popelnice, do nichž
měli krkavci ve zvyku létat za
potravou, jsou prázdné.
Přiznává, že učinil toto roz-

hodnutí s lítostí. „Jejich obyd-
lím není voliéra, ale Tower,
a nechci je nechávat zavře-
né,“ vysvětluje.
Skaife, který velmi miluje

tyto majestátní ptáky, učinil
všechno pro to, aby karanté-
na nenarušila jejich život. Sa-
mozřejmě z lásky k nim, ale
také proto, že si především
nepřejeme, aby se proroctví
vyplnilo. ČTK a MET

Banksy
za miliony
Olejomalba tajemného
streetartového umělce
Banksyho, která je variací
na slavný obraz impresio-
nisty Clauda Moneta, se
při aukci v Londýně proda-
la za 7,6 milionu liber
(226 milionů korun). Podle
aukční síně Sotheby’s se
jedná o druhou nejvyšší
částku, za niž se kdy dílo
tajemného britského tvůr-
ce podařilo vydražit. Auk-
ční odborníci původně od-
hadovali cenu obrazu na
tři až pět milionů liber
(89 až 147 milionů korun),
takže výsledek výrazně
předčil očekávání. „Kladív-
ko odkleplo poté, co se
strhla bitva mezi pěti od-
hodlanými sběrateli, kteří
během devíti minut koneč-
nou cenu navýšili daleko
za odhad,“ uvedla londýn-
ský aukční síň. AP

Zatkli šéfa
Slovenská policie zadrže-
la a obvinila šéfa speciální
prokuratury Dušana Ková-
čika i dalšího vyššího poli-
cejního funkcionáře. Den-
ník N na webu uvedl, že
dvojice je podezřelá, že
pomáhala jednomu ze
zločineckých gangů.

Trudeau to ustál
Menšinová vláda kanad-
ského premiéra Justina
Trudeaua přežila hlasová-
ní v parlamentu. Návrh
opozičních konzervativců
na ustavení protikorupční
komise, která by vyšetřo-
vala také Trudeauovu rodi-
nu, neuspěl.

Americké zbraně
Zbrojní kontrakt za
1,8 miliardy dolarů (41 mi-
liard korun) s Tchaj-wa-
nem schválily Spojené stá-
ty americké. Jedná se
o prodej tří zbraňových
systémů včetně odpalova-
čů raket, senzorů a dělo-
střeleckých systémů.

British Airways
ve ztrátě
Společnost International
Airlines Group, která
vlastní aerolinky British
Airways, ve třetím čtvrtle-
tí vykázala provozní ztrá-
tu 1,3 miliardy eur
(35,5 miliardy korun). ČTK

Chris Skaife s krkavci v londýnském Toweru PROFIMEDIA.CZ

Slovensko kvůli šíření korona-
viru od soboty 24. října do ne-
děle 1. listopadu výrazně ome-
zí volný pohyb lidí, až na vý-
jimky prakticky zavede zákaz
vycházení. Oznámil to pre-
miér Igor Matovič, podle kte-
rého bude zákaz následně pro-
dloužen o dva týdny, ale se
změněnými podmínkami.

Ještě přísnější pravidla bu-
dou platit pro čtyři nejpostiže-
nější regiony na severu a vý-
chodě země, kde dnes začne
úvodní fáze plošného testová-
ní obyvatel Slovenska na koro-
navirus. Testování se pak
v příštích dvou týdnech usku-
teční po celé zemi. Cílem zmí-
něných opatření je omezit po-
hyb lidí a odhalit ohniska ná-
kazy.

Podle Matoviče přírůstky
potvrzených případů infiko-
vaných rostou na Slovensku

rychleji než v Česku, které
rovněž zavedlo několika no-
vých karanténních omezení.

Na většině slovenského úze-
mí budou moci příští týden
i bez negativního výsledku
testu na koronavirus obyvate-
lé jezdit třeba do zaměstnání,
na samotné testování, do pří-
rody v okresu svého bydliště,
dále do obchodů s potravina-
mi, lékáren či k lékaři nebo
do banky. Volný pohyb nebu-
de omezen mezi 1.00 až 5.00.

Po prvním kole celostátní-
ho testování lidí na koronavi-
rus budou moci některé ze
zmíněných výjimek včetně
cesty do zaměstnání využívat
pouze lidé, kteří se prokážou
negativním výsledkem testu.
Tato přísnější pravidla budou
již v prvním týdnu zákazu vy-
cházení platit ve zmíněných
čtyřech okresech. ČTK

Číslo dne

62
Tolik let uplynulo od 23. října
1958, kdy se poprvé objevily
postavičky komiksových
šmoulů. Ve frankofonním bel-
gickém komiksu Johan & Pir-
louit je do světa vypustil kres-
líř Peyo, vlastním jménem
Pierre Culliford.

Krátce

Krkavcům chybí návštěvníci

Slovensko. Volný
pohyb omezí déle



Největší nezávislý nákupní rádce a srovnávač cen Heureka
čističku zvolil pětkrát po sobě Produktem roku. Obchod
Ionic-CARE je držitelem zlatého certifikátu Ověřeno zákaz-
níky s hodnocením spokojenosti 98 %.

Pořiďte si domů
čističku vzduchu Ionic-CAREs
Ionic-CARE Triton X6 je dlouhodobě nejoblíbenější čistička
v ČR a SR 96% účinnost při zachytávání polétavých
nečistot a mikroprachu čistička kombinovaná s ionizáto-
rem snižuje množství životaschopných plísní, virů a bakte-
rií v ovzduší interiérů minimálně o 60 % omyvatelný filtr
s neomezenou životností bezhlučný provoz (neruší
spánek) minimální provozní náklady (max. 2 Kč denně)
3 stupně výkonu, určeno pro místnosti 15 - 75 m2.

volejte zdarma 800 112 111
www.ionic-care.cz

3 490,-
Kč/ks

při nákupu více
kusů ušetříte
200 Kč / ks

DOPRAVA ZDARMA

Získejte zdarma čistič a osvěžo-
vač lednic Ionic-CARE FF-210.
Při objednávce stačí uvést kód:

kód
M6T

Buďte klidnější
v době viróz
a nachlazení

čističku vzduchu
Ionic-CARE Triton X6 je dlouhodobě nejoblíbenější čistička
v ČR a SR 
nečistot a mikroprachu 
rem 
rií v ovzduší interiérů minimálně o 60 % 
s neomezenou životností 
spánek) 
3 stupně výkonu, určeno pro místnosti 15 - 75 m

®
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Před patnácti lety začala se
slacklinem, tehdy už se ale vě-
novala i horolezectví. Mirosla-
va Jirková se zúčastnila něko-
lika expedicí na osmitisícov-
ky, ale nikdy nebyla na vrcho-
lu. V rozhovoru ale přiznala,
že to pro ni není hlavní smy-
sl, proč se do hor vydává.

Byla jste jednou z průkop-
nic slacklinu u nás, co vás
na tom tehdy lákalo?

Procházka nebem, touha po
létání a ještě něco víc. V roce
2005 se v horolezeckém časo-
pise Montana objevily fotky
highline na Lost Arrow Spire
z Yosemit. Impozantní skalní
věž spojená s ještě monumen-
tálnější stěnou tenounkým
provázkem, uprostřed něhož
se v nekonečném, bezmez-
némprostoru jakoby nic vzná-
šel člověk. Byla v tom všeobjí-
mající svoboda, propojení
s vesmírem. Okamžitě jsem to
chtěla také zkusit. Jenom
jsem netušila, co všechno to
„jakoby nic“ představuje.

Co je na této kratochvíli
nejtěžší a co naopak
nejkrásnější?

Trefné označení – kratochví-
le. Fascinuje mě, kolik význa-
mu je dnešní lidstvo ochotné
podobným kratochvílím v po-
době všemožných sportů či ko-
níčků přisuzovat. Ta krato-
chvíle je popravdě řečeno do-
cela dřina, ale když se lajnerů
zeptáte, co je na tom chození
nejtěžší, odpovědí vám „první
krok, a pak hned ten další“.
Nejkrásnější je okamžik, kdy
najdete rovnováhu – ve všech
významech toho slova, nejde

jen o tu fyzickou – kdy do sebe
všechno zapadne, kdy najed-
nou pochopíte, že všechno je
přesně tak, jak má. Často to
bývá jen chvilička, kterou ale
chcete zažívat znova a znova.

V začátcích vás bylo jen ně-
kolik, nyní jsou to pouze
v Česku stovky lidí. Pořá-
dají se různé akce, píší
knížky, chodí se přes Vlta-
vu. Jste ráda, kam se
slackline posunul?

Pro mě je slackline jedno
velké dobrodružství spojené
se spoustou hodnot, z nichž
některé jsou v poslední době
dost opomíjené nebo se k nim
pomalinku začínáme vracet.
„Lajna“ vás vyžene ven, do pří-
rody, ideálně s bandou kama-
rádů, pak jemnohem víc zába-
vy a smíchu a snáz se hledá
motivace i odhodlání se tro-
chu „kousnout“. Donutí vás
zapojit a posílit i svaly,
o nichž netušíte, že je v těle
máte. Přiměje vás propojit se
s intuicí a najít vnitřní klid,
stačí jediná nekontrolovaná
myšlenka – a jste dole. Naučí
vás soustředění, někdy je tak
silné, že samovolně přejdete
do meditace a to se pak dějí
věci. Dokud se se slacklinem
bude šířit a dodržovat i původ-
ní filozofie, že by po nás měly
zůstat jen stopy vyšlapané do
vzduchu a možná pár fotek,
tak za mě čím víc, tím líp.

Kromě chození po tenkém
laně se vydáváte často
také lézt do hor. Je to stej-
ná touha, nebo se musíte
v sobě nastavit trochu ji-
nak?

To nastavení za mě zařídil
někdo jiný. Díky, mami, díky,
tati, díky, všichni mí předko-
vé a vesmíre plný příležitostí.

Četl jsem, že nemáte
strach z výšek, ale nějaký
respekt mít musíte, ne?

Ne, ne, já mám strach a vů-
bec o něj nechci přijít. Je to je-
den z mých nejlepších kama-
rádů. Spoustakrát už mi za-
chránil život. Jenom jsme si
museli ujasnit, že pánem
jsem tady já, takže paniku ať
si strčí někam. Že radit může,
ale třást mými koleny už je
trochu za hranou, a že nesmí
všechno hned vidět v těch nej-
černějších barvách. Víte, bý-
val to hrozný pesimista.

Letos jste měli odcestovat
do Nepálu otevřít první
českou hospodu. Asi to pů-
jde zase až kolem Vánoc.
Jak vás projekt napadl?

Pořád ještě zůstává velkou
otázkou, jestli budeme moct
odletět a také jestli bude pro
koho otevírat. Ale bylo by to
super. Celé je to nápad našeho
kamaráda Bohouše. Učil se u
nás na kurzu lézt, pak s námi
odjel na trek do Nepálu,
a když tam po večerech v rám-
ci aklimatizace musel pít hek-
tolitry čaje a snít s ostatními
účastníky zájezdu o oroseném
půllitru s bílou čepicí podob-
nou ledovcům na vrcholcích
okolních kopců, začala mu
v hlavě klíčit tahle myšlenka.
Svěřil se nám s ní ale až v Čes-
ku amy kývli a začali kout pik-
le.

Do Nepálu se vracíte opa-
kovaně, co je na něm tak
úžasného?

Pamatujete si ten pocit,
když jste byl malý a rodiče vás
po skončení školního roku do-
vezli k babičce? To příjemné
zašimrání při prvním nadech-
nutí plném známé, přitom ne-
všední vůně spojené s létem,
prázdninami, s očekáváním
dobrodružství. Přesně to cí-
tím, když vystoupím na letišti
v Káthmándú. Je toho tolik, co
mi Nepál dává, co mě učí vi-
dět, že by to klidně vydalo na
celou knížku.

Byla jste na několika osmi-
tisícovkách, ale nikdy jste
se nedostala až na vrchol.
Mrzí vás to, nebo to není
ten hlavní cíl pro vás?

Promě vrchol opravdu není
to bájnémísto, na které semu-
sím vysápat, aby výlet dostal
smysl. Když lidé říkají „Chtěl
bych vylézt na osmu“, zpravi-
dla tím myslí, že by chtěli mít

fotku z vrcholu a slávu a obdiv
s tím spojené. O hodiny a dny
šlapání do kopce jim vůbec ne-
jde. Stejně jako když někdo
říká „Já bych chtěl umět ang-
licky“, ale biflovat slovíčka se
mu nechce. Moje pohádka se
odehrává cestou, všechny ty
po sobě následující chvilky,
jak se mění výhled, jak po po-
ledni začne každá vločka sně-
hu na svahu házet jinak barev-
né prasátko, jak nám vítr
v noci mlátí zmrzlým stanem
o tváře a my se těšíme zpátky
do pohodlí základního tábora,
úlevu po překročení rozškle-
bené trhliny, všechnu tu krá-
su i nepohodlí, protože přes-
ně tím se člověk stává silněj-
ším, ne v očích ostatních, ale
sám v sobě. Alemožná jsem to
celé jenom špatně pochopila
(smích).

Jak prožíváte letošní rok
poznamenaný pandemií
koronaviru?

Pandemie nám s přítelem
ruší jeden projekt za druhým.
Nemohli jsme odjet na už při-
pravenou expedici, otevřít
Czech Pub v Káthmándú, kte-
rý měl začít fungovat už na
jaře, rušíme další a další treky
i přednášky. Náš kamarád Šer-
pa říká, že podle jejich tradice
s každou ztrátou od člověka
odchází nějaké zlo. Pokud to
tak je, nedovedu si představit
průšvih, který by nás čekal,
kdybychom o tohle všechno
nepřišli. Na druhou stranu
jsmemohli po dlouhé době vy-
padnout z koloběhu neustá-
lých přesunů, zůstat chvíli na
jednommístě, nechat oddych-

nou těla i duše, strávit víc času
s lidmi, které máme rádi. Do-
stali jsme krásné jaro, které
jsme vmém oblíbeném Česku
netrávili už několik let. Teď
už ale máme opravdu absťák
a rádi bychom se vrátili do Ne-
pálu, který je naším druhým
domovem.

Mohla jste si víc užívat Tá-
bora a okolí, odkud pochá-
zíte. Máte tam oblíbená
místa?
Tábor jemoje oblíbenémís-

to na planetě. Vždycky se tam
budu vracet kvůli jeho ener-
gii, a hlavně hrstce svých oblí-
bených lidí. PAVEL URBAN

S přítelem, horolezcem Janem Trávníčkem, jsou od roku 2014.

Miroslava Jirková se ráda vrací do hor. 2x ARCHIV

Strach je jeden z mých nejlepších
kamarádů, říká Miroslava Jirková

Expedice Jirkové

Expedice Makalu na jednu
z nejtěžších osmitisícovek
byla odložena na jaro 2021.

● Expedice Ama Dablam 2019:
filmařsko-lezecká expedice,
dosažena výška 6300 m n. m.

● Expedice Manaslu 2018: s pří-
telem Janem Trávníčkem do-
sažena výška 7600 m n. m.,
konec kvůli nepřízni počasí.

● Expedice Cho Oyu 2016: ne-
vidomý Honza Říha dosahuje
7500 m n. m., Jirková 7200.

● Expedice Manaslu 2015: do-
sažen poslední výškový tábor
7 400 m n. m., kde proběhla
záchrana francouzského ho-
rolezce – Cena Fair play Čes-
kého olympijského výboru.



Bezkontaktní zákaznická péče

Voda vPraze

Výzkumusezúčastnilo800re-
spondentů z řad individuál-
ních zákazníků, správců byto-
vých domů a bytových druž-
stev, průmyslových zákazníků
i firem.
Šetření probíhalo v Praze

od 6. září do 4. října 2020.
U drtivé většiny sledova-
ných parametrů spokojenost
vzrostla. Lidé velmi oceňují
kvalitu pitné vody (94 %),
plynulost dodávek (95 %) či
profesionalitu zaměstnanců
(95 %).
„Celkově je se službami,

které nabízejí Pražské vodo-
vody a kanalizace, spokojeno
95 procent respondentů, což
je nad úrovní benchmarku
trhu. V porovnání s rokem
2019 se spokojenost zvýšila
o dvě procenta,“ uvádí Miloš
Rybáček, jednatel výzkumné
agentury IBRS.

nejpreferovanějšímzpůsobem
vyřízení požadavků u firem.
Díky zabezpečenému interne-
tovému účtu mají zákazníci
stálý přehled o spotřebě vody,
vystavených fakturách, zálo-
hách a platbách i provedených
odečtech vodoměru.
V zákaznickém portálu

mohou také online zaplatit
faktury a zálohy, nahlásit sa-
moodečet, přes e-podatelnu
podávat žádosti či dotazy,
online rezervovat schůzky
nebo se registrovat ke službě
SMS-INFO.

Průzkum: 95 procent
respondentů je spokojeno
se službami PVK

S KVALITOU PITNÉ VODY
SPOKOJENO 94 % ZÁKAZNÍKŮ
Pražané jsou s kvalitou vody
spokojení a potvrzují to i data
aktuálního výzkumu. S vyso-
kou kvalitou vody souvisí také
dlouhodobá obliba pití vody
z vodovodu v domácnostech.
Téměř čtyři lidé z pěti běžně
pijí doma kohoutkovou vodu.

MLADŠÍ INTERNET,
STARŠÍ PO TELEFONU
Celkem 91 procent všech do-
tázaných je spokojeno s kva-
litou informací, které o svých
službách a produktech PVK
poskytují. Z bezkontaktních
způsobů komunikace dávají
individuální zákazníci před-
nost zákaznické lince, druž-
stva si oblíbila e-mailovou
komunikaci a firmy interne-
tový účet – zákaznický portál.
Pokud se lidé vydají osobně

do zákaznického centra, tak
s jeho službami je spokojeno
96 procent respondentů.
„V Praze je preference tele-

fonu a internetu vyrovnaná.
Obecně platí, že mladší gene-
race dává přednost internetu,
starší telefonní lince,“ upřes-
ňuje Miloš Rybáček.

JAK VYŘÍDIT POŽADAVKY?
BEZKONTAKTNĚ!
Velkou oblibu si v posledním
roce získal ale také zákaznický
portál – internetový zákaznic-
ký účet, který se stal dokonce

Celkově je se
službami, které
nabízejí PVK,
spokojeno
95 % respondentů,
což je nad úrovní
benchmarku trhu.
V porovnání s rokem
2019 se spokojenost
zvýšila o dvě
procenta.
MILOŠ RYBÁČEK,
JEDNATEL VÝZKUMNÉ
AGENTURY IBRS

Citát

OTÁZKA: Jaký z následujících bezkontaktních způsobů
vyřizování zákaznických požadavků preferujete?

Zákaznická
telefonní linka

Zákaznický
portál

E-mail

n Individuální zákazníci
n Bytová družstva
n Firmy
n Celkem

Celková spokojenost se službami
Pražských vodovodů a kanalizací (PVK)
za poslední rok o dva procentní body
vzrostla. Nejvíce práci PVK oceňují
individuální zákazníci a firmy. Vyplývá
to z průzkumu nezávislé výzkumné
agentury IBRS (International Business
and Research Services).

30 30

20

29

25
22

26

40

21
18

34

22

Najdou zde i řadu důleži-
tých informací včetně mapy
aktuálních havárií a pláno-
vaných výluk a informace
o kvalitě vody ve své ulici. Díky
zákaznickému portálu tak
mohou uživatelé vyřídit své
požadavky z pohodlí a bezpečí
domova. „Mimořádně vysoká
je také spokojenost s využí-
váním internetového zákaz-
nického portálu, kterou ve
výzkumu vyjádřilo 97 procent
respondentů,“ upozorňuje na
tyto hodnoty Miloš Rybáček
z výzkumné agentury IBRS.

V PRAZE VODY DOSTATEK
Část výzkumu byla věnova-
ná také suchu a nedostatku
vody. Podle aktuálních vý-
sledků průzkumu se Pražané
nedostatku vody nebojí. Se-
dmdesát procent responden-
tů se domnívá, že v hlavním
městě je vody dostatek. Spíše
mají obavu z úbytku vody v ji-
ných regionech. A odborníci
jim dávají za pravdu. Velkou
výhodou metropole totiž je,
že zdroje vody pro Prahu mají
značné kapacitní rezervy.
Agentura IBRS – Interna-

tional Business and Research
Services – působí na českém
trhu už 25 let a svým klientům
nabízíplnýservis voblastimar-
ketingového výzkumu včetně
navazujícího poradenství. IBRS
realizovalo na českém trhu
více než 3700 projektů pro
680 různých klientů. Mezi
klienty IBRS patří nejen vý-
znamné korporace, ale i menší
firmy z různých trhů. IBRS je
korporátním členem světové
organizace pro výzkum veřej-
ného mínění a marketingový
výzkum ESOMAR.

INZERCE
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Od ledna roku 2016 je generál-
ním ředitelem Českého roz-
hlasu. René Zavoral (44) však
v tomto médiu pracuje s pře-
stávkami už téměř dvacet let.
V rozhovoru pro Metro mluvil
o roli rozhlasu v současné
době, o chystané sportovní sta-
nici, ale i o navýšení platu.

Všude se rozebírá korona-
virus. Jak probíhala různá
opatření u vás v rozhlase
na jaře a jak nyní? Udělali
jste na podzim něco jinak?

Už během první vlny jsme
poměrně rychle zaktivizovali
krizový štáb. Po celou dobu
nám jde o to, proč je rozhlas
zřízen, tedy neomezit pro-
gram a vysílání tak, aby to po-
sluchači poznali, a zároveň je
stále informovat. Ale protože
se na lidi valí velká spousta in-
formací a většinou jsou spíš
negativní, je náš úkol poslu-
chače také bavit. Základem
bylo rozdělit u nás lidi na
týmy. Takže zaměstnanci
zpravodajství, programu a re-
gionálního vysílání pracovali
v týmových turnusech a je
tomu tak i nyní. Také jsme
většinu lidí, kde je to možné,
odeslali na home office. Po-
dobně to máme nyní. Co se
týče vysílání, už nechceme to-
lik reprízovat, ale nabídnout
posluchačům premiérové po-
řady, proto jsme na rozdíl od
jara nyní výrobu nezastavili.

Ještě bych se zastavil
u ekonomické stránky.
Sice jste vynaložili nějaké
prostředky na nákup tech-
niky, ale zase jste museli
ušetřit, protože hodně
akcí bylo zrušeno.

Je to tak,my jsme z toho dů-
vodu sáhli k aktualizaci roz-
počtu na druhou polovinu le-
tošního roku, protože ta úspo-
ra byla v řádu desítek milionů
korun za první pololetí. Ušetři-

li jsme prostředky za výrobu
a honoráře, dále za cestovné,
kdy odpadlo mnoho sportov-
ních akcí včetně olympiády.
Druhý ekonomický aspekt
jsou rozhlasové poplatky.
V létě jsme zaznamenali ob-
jem inkasovaných prostředků
asi o 30 milionů nižší, a kdyby
tento trend pokračoval, může
to pro nás být alarmující z hle-
diska financování rozhlasu.

Když jste zmínil koncesio-
nářské poplatky, vy už ně-
kolik let bojujete, aby se
aspoň o pětikorunu zvýši-
ly, na 50 korun. Nyní ale
není správná doba, viďte?

To určitě není. Nicméně
Český rozhlas má poplatek
stejný od roku 2005, i když
všechny možné vstupy se me-
zitímněkolikrát navýšily. Roz-
šiřujeme portfolio našich sta-
nic a nabídku, snažíme se zdo-
konalovat, a to s sebou nese
náklady. Navíc na konci příští-
ho roku nám má vypršet vý-
jimka z platby DPH. Chci se za-
měřit aspoň na udržení statu
quo. To ale neznamená, že by-
chom téma navýšení poplat-
ků neměli připomínat.

Jak si podle vás stojí roz-
hlas jakomédium v konku-
renci televize a internetu?

Rozhlas má stále na mediál-
ním trhu své místo především
jako tvůrce audia. A jak vní-
mám v poslední době společ-
nost, mám pocit, že jak denně
koukáme do počítačů amobil-
ních telefonů, tak i lidské oko
si občas potřebuje odpoči-
nout. Sleduji tak poměrně
masivní nárůst popularity
mluveného slova a audia. Je to
třeba vidět na nárůstu prodeje
audioknih. Rozhlas pořád
bude atraktivní pro řidiče či
při volnočasových aktivitách,
ale nemůžeme usnout na vav-
řínech. Obecně řešíme s kole-
gy v celé Evropě, aby možnost
rozhlasových stanic byla za-
chována v automobilech.

Navíc na trhu není jenom
Český rozhlas, ale bojujete
s velkou konkurencí sou-
kromých rádií. Jak docílit
toho, aby lidé stále ladili
vaše stanice a ideálně při-
bývali další posluchači?

Spoléhat se, že tady vždyc-
ky byl veřejnoprávní rozhlas,
a tudíž že i bude, aniž bychom
se snažili si to místo vydobýt,
opravdu nestačí. Musíme svou
pozici stále upevňovat a připo-
mínat, a to hlavně kvalitní pra-
cí. I proto jsem rád, že se Čes-

ký rozhlas každým rokem těší
větší důvěře společnosti. Ale
nemůžeme žít z podstaty, roz-
hlas musí reagovat na nové
trendy. Vždycky říkám, že i ve-
řejnoprávní rozhlas musí mít
v jedenadvacátém století sexy
oblek. Zhruba 80 procent čes-
ké populace poslouchá rádio
jako takové, ale Český rozhlas
má na trhu podíl asi 23 pro-
cent. Mnoho lidí poslouchá
privátní stanice a je tady ob-
rovská skupina zejménamlad-
ších lidí, kteří rádio vůbec ne-
používají. Znám spoustu lidí,
kteří Český rozhlas neposlou-
chají, ale vnímají podcast Vi-
nohradská 12 a vědí, že je náš.

Je velká výhoda, že digitál-
ní signál už je rozšířen té-
měř po celé republice?

My jsme před pěti lety
spouštěli pilotní vysílání a za-
čínali jsme na sedmnáctipro-
centním pokrytí české popula-
ce. Nyní jsme dokončili pro-
ces pokrytí na 95 procent.
Technologie DAB+ tedy existu-
je. Jediné, s čím semusíme po-
týkat, je osvěta. Vysvětlit po-
sluchačům, proč má smysl si
pořídit nové digitální rádio,
které má příjem DAB+. Závěr
letošního roku tak chceme vě-
novatmasivní kampani k pod-
poře digitálního vysílání. Blíží
se Vánoce, chceme přesvědčit
lidi, aby takový moderní pří-
stroj zakoupili rodičům či pra-
rodičům jako dárek.

Jak to vypadá s novou
sportovní stanicí, která
měla být spuštěna letos?

Situace ohledně koronaviru
způsobila, že jsme odložili
start stanice s názvem Radio-
žurnál Sport na příští rok. Má
smysl spouštět takovou stani-
ci ve spojení s velkou sportov-
ní událostí. V letošním roce to
měly být olympijské hry,
v příštím to bude v květnu
mistrovství světa v hokeji. Pak
bychom měli mít i dál exklu-
zivní obsah při fotbalovém
mistrovství Evropy a odložené
olympiádě. Přípravy běží, do-
konce jsme využili čas k dobu-
dování určitých věcí u nás ve
studiích. Stanice nebude pří-
liš nákladná, protože chceme
využít i stávající zázemí včet-
ně kvalitních lidí.

Máte ještě něco v rukávu?
Vedeme diskusi i o dalším

projektu, který bychom v příš-
tím roce také rádi spustili. Já
mu pracovně říkám Rádio Se-
nior, ale nejsem s tímto ná-
zvem spokojen. Je to spíš para-
lela k naší stanici pro děti,
tedy Rádiu Junior. Chceme na-
bídnout nejstarším poslucha-
čům stanici, kde najdou to nej-
lepší z našeho archivu, který
je obrovský. Využijeme zkuše-
nosti ze spuštěného Rádia Re-
tro, které fungovalo při růz-
ných výročích. Jsme na to při-
praveni rozpočtově i kapacit-
ně, ale uvidíme, jak se bude si-
tuace vyvíjet. Dá se předpoklá-
dat, že příští rok nastane vý-
znamný ekonomický propad
ve společnosti. Budeme tak
zřejmě ve vysílání reflektovat
i tato témata a s tím spojené
občanské a sociální problémy.

Chci se vrátit o několik mě-
síců zpátky, kdy vám Rada
Českého rozhlasu navýšila
o pětinu plat, který nyní
činí 192 tisíc korun měsíč-
ně. Později vám schválila
za první pololetí téměř
půlmilionovou odměnu.
Možná tyto částky v době,
kdy hrozí ekonomický pro-
pad, nepůsobí navenek
nejlépe. Jak to vidíte vy?

Jenom doplním, že plat ge-
nerálního ředitele nebyl navy-
šován devět let, takže je to
spíš reakce rady na dlouhodo-
bý trend navyšování mezd. Od
roku 2016, kdy jsem v této
funkci, každý rok pravidelně
navyšujeme mzdu našim za-
městnancům. Naposledy ta
průměrná vyrostla o nějakých
1900 korun, což je velký skok.
Plánuji jisté navýšení i pro
příští rok. Částka u mého pla-
tu může budit vášně, ale mys-
lím, že málokdo si umí před-
stavit míru zodpovědnosti,
kterou zde generální ředitel
jako jediný statutární orgán
v Českém rozhlase nese. To je
kompenzováno úrovní mzdy.

Vy jste dlouho v Českém
rozhlase pracoval v oblasti
PR a komunikace. V minu-
lých letech jste ale při ně-
kolika sporech se zaměst-
nanci byl za své výroky kri-
tizován. Nezvolil byste
nyní s odstupem času
v těch kauzách trochu ji-
nou formu komunikace?

Silnější témata, která v mé-
diích a společnosti zarezono-
vala, vnímám dvě. Jedno bylo
neprodloužení smlouvy teh-
dejšího šéfredaktora Vltavy
Petra Fischera na začátku loň-
ského roku. A druhé situace,
která se vytvořila kolem mé
kritiky zpracování jedné z re-
portáží už bývalého kolegy
Janka Kroupy. Když se ohléd-
nu jako člověk, který se v ob-
lasti komunikace léta pohybo-
val, nyní bych v situaci u kole-
gy Kroupy změnil formu ko-
munikace. Více bych se těm
věcem věnoval uvnitř České-
ho rozhlasu, než abych je zmi-
ňoval do veřejného prostoru.
Abych byl nejdříve pochopen
se svou kritikou uvnitř. Co se
však týče bývalého šéfredakto-
ra Vltavy, i kdybych měl ko-
munikaci sebelépe připrave-
nou, ta situace by nastala. Zá-
sadní pro mě je, že si za svými
kroky stále stojím.

Generální ředitel Českého rozhlasu René Zavoral KAREL ŠANDA

PAVEL
URBAN
pavel.urban@metro.cz

„Sexy oblek na sobě musí
mít i veřejnoprávní rozhlas“

Co Zavoral také zmínil

Jak se generálního ředitele
Českého rozhlasu po kritice
zpracování reportáže Janka
Kroupy dotkla petice?

● „Žijeme ve zvláštní době,
kdy se nevolí forma dialogu
a diskuse. Vzýváme sice
Tomáše Garrigua Masaryka,
ale na jeho slova o tom, že
demokracie je především
dialog a diskuse, zapomíná-
me,“ řekl mimo jiné Zavoral.
Více čtěte na www.metro.cz.

Více najdete na

WWW.METRO.CZ
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Oversize móda
umí zamotat
hlavu. Jak na ni
vám poradí Metro.

Vlna oversize oblečení je všu-
de kolem nás. Styl nošení
nadrozměrného šatstva, jež
byl populární třeba v padesá-
tých letech, se nedávno napl-
no vrátil zpět namola i do ob-
chodů s rychlou módou. Pro-
blém je v tom, že zatímco čes-
ké ženy obvykle vědí jak na
něj, mužům shánějícím sako,
svetr či kalhoty umí pořádně
zamotat hlavy. Naštěstí je tu
deník Metro, který si na ten-
hle způsob přístupů k obléká-
ní posvítil společně s módní
influencerkou Olgou Egler.
„Dobrou zprávou je, že po-
kud víte, jak na něj, může
vám vždy nahrát do karet
a být výhrou pro každého, ne-
hledě na výšku, šířku nebo
věk,“ říká Egler.

Velikost neoblafneš
Oversize neznamená o tři

čísla větší nebo vytahaný.
Musí stále sedět dobře v rame-
nou, mít správnou délku ru-
kávů a rozhodně nevypadat
jako školní uniforma, kterou
jste podědili po starším souro-
zenci. Je pravda, že nyní se
módní pravidla záměrně po-
rušují, ale na to si mohou
troufnout jen ti, kteří vědí
jak na to. „Šev by měl (podob-
ně jako u saka) být na ramen-
ním kloubu. Většina oversize
kabátů má však jemné, zaob-
lené formy ramen, snížený,

či dokonce žádný šev, a proto
se raději orientujte primárně
celkovou délkou daného
kusu,“ říká Egler. A pokraču-
je: „Délka by měla být buď do
pasu (v případě bomberu), do
délky beder (v případě bund
nebo košil), kolenům, či ke
kotníkům (v případě kabátů).
Pozor také na délku rukávů,
které by z vás neměly dělat tr-
paslíka Šmudlu a ideálně kon-
čit někde nad horním klou-
bem palce. Nebo v některých
případech opisovat lem saka
centimetr a půl od manžet.
Stejná pravidla platí i u ‚ohr-
nutých‘ rukávů.“
Výjimkou jsou streetwear

trička amikiny, které buď ne-
mají lem žádný, nebo záměr-
ně snížený klidně i k polovi-
ně paží – tam se orientujte
primárně límečkem, který by
měl zakrývat klíční kosti a ne-
ztopořit se.

Balanc ctít budeš
Ze začátku je třeba dát si

u oversize oblékání pozor na
kombinování. „Někde přidat,
někde ubrat je zlaté pravidlo,
které můžete aplikovat vždy,
nehledě na postavu. Je to jed-
noduchá rovnice: oversize ka-
bát = zúžený svetr. Oversize
pletený svetr (velmi populár-
ní pro letošní sezonu) = užší
kalhoty. Oversize kalhoty =
slim rolák. Zkrátka dodržujte
jin a jang a nehrajte si na zpě-
vačku Billie Eilish. Dívkám
toho občas bohužel hold pro-
jde víc,“ dodává Egler.
Pokud již nejste pokročilý

„fashionista“ a pouze ochut-
náváte taje oversizu, vsaďte
na formální barvy. Těmi je
míněna námořnická modř
(nevy blue), bílá, šedivá a sa-
mosebou černá, která vždy
schová i sebemenší prohřeš-
ky. „Pokročilým může však
jít příklademmódní žurnalis-
ta André Leon Talley, pověst-
ný svými masivními tunika-
mi v těch nejvýraznějších bar-

vách. Ty však v rámci jeho
outfitů hrály hlavní (a jedi-
nou) roli a nikdy neodhalova-
ly, co je pod nimi,“ míní in-
fluencerka.

Havlovky nadarmo brát
nebudeš
Z mezinárodního faux pas

se stal o dvacet let později
trend. Kalhoty „končící pro-
klatě vysoko“ nyní pokořily
streetstyle i business-casual.
Takzvaný cropped střih má
většinou vyšší pas a odhaluje
kotníky, čímž lichotí posta-
vě. „Široké kalhoty se zúžený-
mi kotníky sluší kypřejším
postavám i mužům menšího
vzrůstu (pokud je správně
zkombinujete s delším slim
kabátem). Nosí je návrháři Al-
ber Elbaz i Yohji Yamamoto.
Navíc dají vyniknout i barev-
ným ponožkám, které vždy
dodají plusové body vašemu
outfitu,“ vyjmenovává Egler.
Opakem mohou být i velmi
populární palazzo pants, kte-
ré mají také vyšší pas, ale
jsou velmi široké po celé dél-
ce, jež sahá mnohdy až na
zem. V kombinaci s úzkým ro-
lákem mohou skvěle vizuál-
ně zeštíhlit a prodloužit po-
stavu.

Hip hop nezabiješ
Pokud hledáte dokonalý

příklad street stylingu, Kanye
West vámporadí. Kontroverz-
nímu hudebníkovi může sice
leckdo vytknout mnohé, po-
dle Egler to však rozhodně
není jeho neprůstřelný styl.
„Umí skvěle skrýt nedostatky
postavy (ano, i muži mají
madla lásky) pod minimalis-
tickou oversize mikinu
a masivní bomber, a přitom
vše skvěle vybalancovat
s kapsáči nebo širokými teplá-
ky,“ doplňuje Egler.

Olga Egler ARCHIV

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.czNadměrné sako ZARA

KOMERČNÍ SDĚLENÍ

www.kosmas.cz

Hudebník a zpěvák Leonard Cohen, je-
den z nejvlivnějších umělců posledních
padesáti let, byl mužem, z něhož čišely
emoce a zároveň inteligence. To je také
důvod, proč dokázal tak neobyčejným
způsobem zpracovat ve svých písních

základní lidská témata: lásku, sex,
víru, moc. Cohen byl složitou osobností
se zjevnými rozpory: silně věřící Žid,

sofistikovaný muž a miláček žen,
stejně jako zasvěcený buddhistický
mnich. V jeho biografii nalezneme
vyvážený pohled na protichůdné
aspekty umělcova života a hluboce
zasvěcený portrét talentovaného
a oduševnělého muže, který stále umí
dojmout lidi jako nikdo jiný. Dárkové
vydání knihy je doplněno CD diskem
s devíti Cohenovými hity v podání
zpěvačky Barbory Mochowe a smyčco-
vého kvarteta Unique Quartet. Nechybí
mezi nimi slavné Hallelujah, Take This
Waltz či Suzanne.

Simmonsová Sylvie

TIP NA DOBRÉ
ČTENÍ

Hudebník a zpěvák Leonard Cohen, je-
den z nejvlivnějších umělců posledních 
padesáti let, byl mužem, z něhož čišely 
emoce a zároveň inteligence. To je také 
důvod, proč dokázal tak neobyčejným 

sofi stikovaný muž a miláček žen, 
stejně jako zasvěcený buddhistický 
mnich. V jeho biografi i nalezneme 
vyvážený pohled na protichůdné 
aspekty umělcova života a hluboce 

Simmonsová Sylvie

TIP NA DOBRÉ 
ČTENÍ
TIP NA DOBRÉ 

Pocta Leonardu
Cohenovi. Luxusní
limitovaná edice.

I’M YOUR
MAN

MARKÉTA
STEHLÍKOVÁ
„Pro fanoušky jsem policajtka
Karla z Ulice i mimo televizi.“

PRÁVĚ
VYCHÁZÍ

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

Stylově i v tričku
velkém jako padák

Olga Egler

Módní žurnalistka Olga Egler
přispívá do československé-
ho Vogue či Harper’s Bazaar.

● Módu a její historii detailně
rozebírá také na svém
webu: oliegler.cz a také
na svém Instagramu.

● Ve svém posledním videu
na sociální síti Instagram
například představuje pětici
nejoblíbenějších takzvaných
slow butiků v Praze.



Dobrovolný pečovatelDobrovolný pečovatel

Pomáhám
pečovat

pomahamepraze.cz

Už dnes se můžete
přihlásit na kurz:

Pečujte nejen o své blízké.
Pomáhejte, kde je potřeba.
Přidejte se k nám.
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Přeházejte písmena
a vyjdou vám slova.
Ta doplňte do
prázdného řádku
pod písmeny.

„Pánové,
a to má být
jako co?“

MICHAELA ŠIKOVNÁ
Facebook

Luštěnka

Počasí
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ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.35 Polopatě
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Četnické humoresky

(25/39)
Loupežník. Krimiseriál (ČR, 2003)

21.40 Všechnopárty
22.35 Profesionálové
23.25 Kriminalista
00.25 AZ-kvíz
00.55 Objektiv
01.25 Banánové rybičky
01.55 Kuchařská pohotovost
02.20 Dobré ráno
05.00 Co naše babičky uměly

ana comy jsme zapomněli

17.35 Návraty k divočině (8/13)
18.05 Co Čech, to chovatel (8/8)
18.15 Po jedné stopě do Afriky
18.45 Večerníček
18.55 Krajinou příběhů českých

hradů známých i nezná-
mých III (6/10)

19.25 Mizející místa domova
19.40 Postřehy odjinud
19.55 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Zázračná planeta: Sedm

světů – jedna planeta (4/7)
20.55 Medicejové: Ve jménu

rodu (8/8)
21.55 Přiznání (1, 2/6)
23.30 Válka policajtů
01.10 Válečné lodě
01.55 Vesnicopis

16.00 Castle na zabití II (24)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.25 Co na to Češi
18.25 Ulice (3920)

Seriál (ČR, 2020)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Policie Modrava III (6)

Neznámý útočník. Krimiseriál
(ČR, 2019)

21.30 Dáma a Král II (8)
Lék na vraždu. Detektivní seriál
(ČR, 2018)

22.45 Dáma a Král II (9)
Tři odstíny smrti. Detektivní
seriál (ČR, 2018)

00.00 Noc filmových nadějí
04.50 Novashopping

16.25 Policie v akci
17.25 Krimi zprávy
17.50 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.40 Sport
19.55 SHOWTIME
20.15 Máme rádi Česko
21.55 Sázka na třináctku

Krimifilm (ČR, 1977)
23.55 Policie v akci
00.50 Námořní vyšetřovací

služba VIII (7)
Zlomený šíp. Krimiseriál (USA,
2010)

01.50 Walker, Texas Ranger III
(9)

02.50 Jake a Tlusťoch III (21)
03.50 Prostřeno!
05.25 Pohoda u krbu

06.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
13.30 Óčko trendy
15.00 Face off
16.05 Óčko hity
16.30 Top 3 Óčko Chart
16.45 Óčko hity
17.00 Novinky
18.00 Top 5
18.20 Óčko hity
19.00 Moje desítka
19.50 Óčko hity
21.00 CZ & SK
22.00 Party ride

Dance music pro všechny
1.00 Óčko flirt

Proud klipů se vzkazy diváků
Óčka

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Napište svou bublinu

Teplotní rekordy: -6,0 °C (1777) 19,6 °C (1998) Bio:

DNES ZÍTRA NEDĚLE PONDĚLÍ

13/17 °C 14/18 °C 13/17 °C 11/15 °C

Sudoku
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KristýnaMalá
Obdivuju skláře a ty
krásy, které umí

vytvořit.
ZAJÍC

Řešení sudoku

NEZNÁMÁ ČÍSLA
Nedávno na mě na Facebooku vyskočila sdílená zpráva z mé-
dií, kde hlavní pražská hygienička Zdeňka Jágrová apelovala
na čtenáře, aby zvedali neznámá telefonní čísla. Že to může
být telefonát z hygieny kontaktující ty, kdo se mohli dostat
do styku s pozitivně testovanými na koronavirus.
Člověk nemusí mít nějaké zvláštní nadpřirozené jasnovidec-
ké schopnosti, aby odhadl, jaké reakce se po rozkliknutí dis-
kuse objeví. A skutečně. Zcela podle očekávání naprostá větši-
na lidí pod článkem zmiňovala, že nezvedají neznámá čísla
kvůli obtěžujícím hovorům nabízejícím různé služby po tele-
fonu. Sámmám pocit, že ani po zavedení GDPR a poté, co
jsem všude možně odvolal souhlasy s využitím svých kontak-
tů k telemarketingovým účelům, nejenže tato praxe nepřesta-

la, ale naopak se zinten-
zivnila.
A tak jsem si při čtení ape-
lu hlavní pražské hygie-
ničky pomyslel: proč
v rámci různých nařízení
a zákazů nepozastavit –
alespoň dočasně – tele-
marketing?

Když už se v rámci boje proti pandemii rozhodnutím vlády či
hygieniků zavírají či omezují jiné sektory ekonomiky, určitě
by to šlo i v tomto případě.
Ano, telemarketing je sice takříkajíc bezkontaktní záležitost
a jeho omezení nepovede k zastavení šíření koronaviru pří-
mo. Ale nechuť lidí zvedat neznámá čísla právě kvůli telemar-
ketingovým praktikám dost zásadně komplikuje nyní tak po-
třebné trasování a tím pádemmá vlastně také nežádoucí do-
pad na řešení aktuální situace.
Nejsem však naivní a nepočítám s tím, že vláda tento krok
udělá. I když jsem přesvědčen, že by tím udělala radost nema-
lému počtu lidí.

Jan Neuvirt
Já uznávám kuchaře,
na jídlo mě utáhne

každý.

Petr Busman Jareš
Každý řemeslník si
zaslouží úctu, nelze

vybrat jedno.

Jaké řemeslo nejvíc obdivujete?

Anketa

Černá není dobrá
Kdysi jsme se při návra-
tech z výletů těšili, až uvi-
díme první červenožlutou
tramvaj. Věděli jsme, že
už jsme skoro doma. Nyní
tyto barvy z tramvají po-
malu mizí. A teď navrhuje
studio Olgoj Chorchoj
městský mobiliář v černé
barvě. Proč opouštět tra-
diční barvy města, které
jsou výborně viditelné,
a tedy i bezpečné? Navíc
veselé. Černé přístřešky
zastávek a označníky se
v dopravním ruchu snad-
no přehlédnou. Zejména
v noci na to doplatí nepo-
zorní automobilisté, kteří
tím i ohrozí čekající cestu-
jící. Podle mě není dobré,
že přístřešky mají vstup
i ze zadní strany. Páni ar-
chitekti i členové schvalo-
vací poroty jezdí asi auty
a nevědí, že lidé hledají
pod přístřeškem ochranu
před větrem a deštěm.
Což takto otevřené řešení
splňuje jen polovičatě.
Toto jsou zkušenosti Pra-
žáka, který jezdí 75 let
městskou hromadnou
dopravou.

IVAN KINCL

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Dopisy a vzkazy

Komiks. Divadlo S+H hraje 7. a 8. listopadu představení Past na Hurvínka

Seznamte se s brněnskou Kachnou. Aspoň tak tu krásku tituluje
šotouš@tramvajak_. „Tyristorová výzbroj a klecový pantograf
nejsou oproti pražským vozům zaplentované a je to rozhodně
hezká vzpomínka na stará kátéčka,“ uvádí milovník brněnských
tramvají, pardon, šalin. #katecko #kt8d5rn2 #brnenskakachna

@mojemetro

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání, výzvu,
básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte s hashtagem
#METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat i jako zprávu přes
Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz. Váš výtvor dáme do novin!

Řešení luštěnky

Sloupek

PETR JUST
POLITOLOG
METROPOLITNÍ UNIVERZITA PRAHA

Citát

Proč v rámci různých
nařízení a zákazů
nepozastavit
telemarketing?



Hobby - poptávka
• Koupím z pozůstalosti deč-
ky, nábytek, staré kožichy, ob-
razy, kabelky, bižuterii, odzna-
ky, mince, knihy, porcelán,
oděvy, housle atd.
Tel. 608221020227019

Ostatní
• Starož. nábytek a velkou
KNIŽNÍ POZŮSTALOST koupím
za solidní cenu. Knihovnu,
křesla, stolek, lampu, zajím.
obraz aj. pro styl. čítárnu.
T: 603478873225247

Starožitnosti

• Sběratel koupí staré perské
koberce, obrazy a starožitný
nábytek, porcelán, sklo a staré
pohledy. Tel.: 602218721 226982

Pronájmy - poptávka
• HLEDÁM PRO naše solvent-
ní ZAMĚSTNANCE z kanceláře
byty k dlouhodobému proná-
jmu v Praze, právní servis zajiš-
těn. Tel: 274784428 225065

• Hledám dlouhodobý proná-
jem bytu pro 2 os. - menší do
15 tis, větší do 20 tis. Potřebu-
ji: centrum do 30 min., čisto,
dobrý stav. RK nevolat.
605845088226914

Byty - poptávka

• PENÍZE IHNED za byty v Pra-
ze pro firmy z Evropské unie.
Tel: 602212121225024

• Koupím byt kdekoliv v Pra-
ze, dám okamžitou zálohu,
platba hotově, právní záleži-
tosti vyřídím. Stav nerozhodu-
je. RK nevolat. tel. 234095720,
720539665227154

• Koupím byt v Praze nejlépe
před rekonstrukcí. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Děkuji
za nabídky, P. Grygar.
Tel. 739641969227398

Služby - nabídka

• ODVOZ a likvidace odpadu.
VYKLÍZENÍ nemovitostí všech
druhů i velikostí! Stěhování!
Byty, domy, zahrady, Praha a
okolí. Tel. 776444920. 225719

Nemovitosti - poptávka

• PENÍZE IHNED za nemovi-
tost v Praze pro firmy z Evrop-
ské unie. Tel: 602212121224983

• Koupím byt v Praze nejlépe
před rekonstrukcí. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Děkuji
za nabídky, P. Grygar.
Tel. 739641969227426

Práce - nabídka
• Přišli jste díky všem vládním
nařízením o práci? Pojďte k
nám klidně i na brigádu, nabí-
zíme nejen slušnou mzdu, ale
i ubytovaní, a dokonce když se
situace změní, tak Vás pustí-
me bez výpovědní lhůty. Vy
pomůžete nám, my pomůže-
me Vám. Tel. 800100166 227337

• Brigáda pro každého, 138 -
166.10 Kč/hod za vybalování a
doplňování zboží, směny noč-
ní/denní, prodejny v Praze a
okolí. Tel: 222534534,
777335756227343

• PRÁCE ve SKLADU - příprava
zboží/řidič VZV za 140 - 185
Kč/hod. Pravidelné zálohy,
dlouhodobá spolupráce.
Tel.: 222534534,
www.creditczech.cz227353

• NABÍZÍME 138-151 KČ/HOD
za práci na pokladně. Směny
dle potřeb, zaškolení samo-
zřejmostí, nástup ihned.
Tel.: 222534534,
www.creditczech.cz227363

• Pultový prodej lahůdek a do-
pek pečiva, 138-157.60
Kč/hod, zálohy. Práce v týdnu
nebo jen víkendy, prodejny po
celé Praze. Více na tel.:
222534534227373

• Domov pro osoby se zdra-
votním postižením Sulická,
Praha 4 přijme pracovníka v
přímé péči. Výborné finanční
ohodnocení, čtvrtletní odmě-
ny, příplatky, 6 týdnů dovole-
né, obědy 24 Kč, Fokus Pass
1000 Kč/čtvrtletně, jistota sta-
bilního zaměstnání, příspěvek
na penzijní připojištění,
ochranné prostředky k dispozi-
ci a velmi přátelský kolektiv!
Rádi Vás zaučíme! Email:
klimasova@domov-sulicka.cz,
773001293.227490

• Slévárna v Praze 5 přijme
Slévárenské dělníky, zámeční-
ky. Dobrý plat, 7,5 hod. prac.
doba, benefity. Životopis:
personal@praguecast.cz.
T. 222531704227386

• ZŠ a MŠ v Praze 8-Ďáblicích
(v dosahu Metro C-Ládví) hle-
dá správce ICT (úvazek 0,40) a
vedoucího školníka (1,00) s ná-
stupem ihned nebo během
dvouměsíců. Nabídky s životo-
pisem zasílejte
reditel@skoladablice.cz. Další
info 601214821,
www.skoladablice.cz227523

• KOMWAG přijme řidiče sk.
C, i C+E (+ prof. pr.), HPP
27-33500, služební byt, nábor.
př. 40.000, 13., 14. plat, př. na
dov., aj.
Vol. zdarma 800566924. 227452

• Domov pro osoby se zdra-
votním postižením Sulická,
Praha 4 přijme pracovníka v
přímé péči. Výborné finanční
ohodnocení, čtvrtletní odmě-
ny, příplatky, 6 týdnů dovole-
né, obědy 24 Kč, Fokus Pass
1000 Kč/čtvrtletně, jistota sta-
bilního zaměstnání, příspěvek
na penzijní připojištění,
ochranné prostředky k dispozi-
ci a velmi přátelský kolektiv!
Rádi Vás zaučíme! Email:
klimasova@domov-sulicka.cz,
773001293.227490

• KOMWAG přijme závozní-
ky, HPP 19000 + 13, 14 plat,
strav., přísp. na dovolenou aj.
DPP 600 - 700/den čis., výpl.
1x týdně Vol. zdarma
800566924.227454

• KOMWAGpřijme prac. údrž-
by zeleně, HPP 16000 + 13.,
14. plat, strav. aj. DPP 600/den
čis., výpl. 1x týdně.
Vol. zdarma 800566924. 227456

• KOMWAG přijme prac. na
úklid ulic, HPP 16000 + 13., 14.
plat, strav. aj. DPP 600/den
čis., výpl. 1x týdně.
Vol. zdarma 800566924. 227458

• Bartoň a Partrner s.r.o. při-
jme obsluhu tepelných zaříze-
ní. Pracovní pozice je vyhraze-
ná pro OZP.Místo výkonu prá-
ce Praha. Pracovní doba 4
hod. dle domluvy. Nabízíme
stabilní a dlouhodobou práci
v hlavním pracovním poměru,
mzda 10 950 Kč. Požadujeme
zodpovědný přístup k práci,
vzdělání v technickém oboru
výhodou. Více informací na
tel.+420 735 171 157,
734 567 865227495

• Do autoservisu na Praze 10
přijmeme automechanika s
praxí. Nástup možný ihned.
Plat 30.000 Kč - 40.000 Kč. Pro
bližší info. volejte na
tel. 603232789. 227545

Knihy a časopisy

Koupím ihned rod. důmnebo
pozemekvPrazeaokolí.

Financovánímámzajištěno, hotovost. Právní
vady nevadí, dluhy a exekuce uhradím.
Realitní kanceláře prosímnevolejte.
Kontakt: 725 719 745

JURIS REAL, spol. s r.o.
Chcete prodat

svou nemovitost
dříve než

padnou ceny?
Využijte speciální
nabídky a přijměte
bezúročnou zálohu
ve výši 100.000 Kč
nebo měsíční rentu
do doby prodeje
Vaší nemovitosti.
EXEKUCE NEJSOU
PŘEKÁŽKOU.

Volejte zdarma
800 22 33 88

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

Požadujeme invalidní

důchod.

Mzda od 100 Kč/hod.

Nabízíme náborový

příspěvek 10.000 Kč,

vyplácíme denně.

HLEDÁME ZAMĚSTNANCE

NA POZICE:

RECEPCE
AOSTRAHA

Tel.: 800 888 440
(bezplatná linka)

Koupím byt
Koupím byt v Praze, nebo
s dobrou dostupností

do Prahy. Osobní či druž-
stevní vlastnictví. Na stavu

nezáleží. 773 117 381

Chata - poptávka
Koupím chatu nebo chalupu

ve středních Čechách.
stav nerozhoduje, spíše místo.
Telefon: 773 117 381

Vyplatíme dluhy!
Vykoupíme Vaší nemovitost

a nadálemůžete
v nemovitosti bydlet

731 911 992

Velitel směny
Praha

Volejte zdarma: 800 111 112

Až 160 Kč/hod
Možnost záloh mzdy
Dobrá dostupnost

Tel.: 736 700 320
NYNÍ SLEVA 20% NA VEŠKERÉ SLUŽBY

odvoz nepotřebného nábytku,
úklidové práce

VYKLÍZENÍ BYTŮ, SKLEPŮ A PŮD

Koupím jakýkoliv byt vPraze
jako investici proděti.

Právní vady, exekuce nejsou překážkou.
Záloha a platba ihned. V bytě můžete

dále bydlet. RK nevolat.
Tel.: 601 522 292

Koupímchatu, chalupudo50kmodPrahy,
v dobrém i špatném stavu. Děkuji za nabídku.

Tel.: 725911070

Informace o pracovním místě: hledáme
pracovníky na dlouhodobou brigádu (ale je možné
i nárazově), jedná se o třídění a přípravu tiskovin,
především novin a časopisů, před tím než budou
expedovány do trafik.

Jedná se o brigádu ve skladu, s pevnou
pracovní dobou a hodinovoumzdou.

Požadujeme: spolehlivost, pracovitost
Nabízíme: výplatu každý týden,
výběr směn - ranní/odpolední

Třídění tisku ve skladu,
příprava expedice, 105 Kč/hod

Tel.: +420 608 202 440
www.agenturaplus.cz

přřiijjme spolleččnostt provozujjíícíí ttepellnáá
zařízení pro lokalitu Praha. Požadujeme

vzdělání technického směru, spolehlivost,
trestní bezúhonnost. Nástup dle domluvy.

Prosím volejte personální oddělení
společnosti COM-TIP,

tel. 261 213 025-7 paní Řápková.

Topiče - obsluhu
plynových koTelen a
výměníkových sTanic

Věrnostníkarty
akupónyvmobilu
DEJTE PLASTU SBOHEM
KARTU SI PŘIDÁTE ZA 10 VTEŘIN
UŠETŘÍTE SE STOVKAMI SLEV A KUPONŮ

Nemovitosti - nabídka

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178
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Venku se ochlazu-
je a blíží se chvíle,
kdy vás po ránu
poprvé nepříjem-
ně překvapí zamrz-
lé čelní sklo vašeho
automobilu.

Jistěže, vaše prošlá kreditní
karta je pro tuto chvíli připra-
vena ve vaší peněžence
a není třeba nijak se znervóz-
ňovat. To si řekne kdekdo, do-
kud se mu karta nezlomí vej-
půl a bude marně pátrat po
dalším expirovaném průka-
zu. Pokud na tuto situaci
chcete být připraveni a ne-
chcete se zbytečně namáhat
ani se škrabkou, která sice
slouží k této činnosti, ale
všichni dobře víme, jak to po-
tom vypadá, doporučíme
vámnaši dnešní hvězdu veče-
ra – elektrickou škrabku
Kärcher EDI 4. Pomocí rotují-

cího kotouče se šesti plastový-
mi čepelemi odstraní baterio-
vá škrabka bez námahy jed-
ním tahem i odolnější vrstvy
ledu na sklech vašeho vozu.
Pokud je EDI 4 zapnutý v po-
hotovostním provozu, posta-
čí lehký tlak shora, aby se ko-

touč začal točit – a hned se
led uvolňuje prakticky sám
od sebe. Moderní a kompakt-
ní design elektrické škrabky
a ochranného krytu umožňu-
je jednoduchou a bezpečnou
manipulaci a uložení. Jedno
nabití baterie postačí pro ně-

kolik použití. Vestavěná LED
kontrolka bliká, pokud je tře-
ba zařízení nabít. Elektro-
škrabku Kärcher EDI 4 dopo-
ručujeme zakoupit v interne-
tovém obchodě Mironet, kde
ji najdete za skvělou cenu
pouhých 1290 korun.

Už je to tu zase. Vypadá to, že
do barbershopů se opět něja-
ký ten pátek nepodíváme.
Člověka to naštve, ale dává to
samozřejmě smysl. A co tedy
zbývá, když vaše bujné kade-
ře již opravdu potřebují za-
střihnout? Asi vás napadne
jen vzít nůžky a pokusit se
zdolat svou hřívu na vlastní
pěst.
Ještě než se do toho dáte,

měli byste promyslet náš
dnešní úlovek – skvělou sadu

BraunMGK7221. Umí toho to-
tiž mnohem víc než jen zkrá-
tit vlasy. Jedná se o sadu, kte-
rá vám pomůže zdokonalit

i vaše vousy, kontury a posta-
rá se i o všechny ostatní
chloupky kdekoli na těle. Mo-
tor AutoSensing zajišťuje
účinnost při každém tahu, do-
konce i při hustých vousech
a vlasech. Čepele z nerezové
oceli zůstávají velmi dlouho
ostré, a tak se postarají o dlou-
hodobě kvalitní výkonnost.
Po jedné hodině je strojek

plně nabitý a lze jej bezdráto-
vě používat po dobu 100 mi-
nut. Rychlé nabití je možné

dokonce za 5minut. Po použi-
tí jej můžete snadno vyčistit
pod tekoucí vodou. Kromě
toho získáte v saděmokrý ho-
licí strojek Gillette Fusion5
ProGlide s technologií
FlexBall, která umožňuje
hladké oholení krku, tváří
a obličeje.
Sadu BraunMGK7221 dopo-

ručujeme koupit v interneto-
vém obchodě Mironet, kde ji
najdete za skvělou cenu
1719 korun.

Elektrická škrabka Kärcher EDI 4 4x MIRONET

V pohodlí domova

Braun MGK 7221

Led nemá žádnou šanci.

Dokonalý sestřih
zvládnete sami

holicí a zastřihovací sada / 8 nástavců
holicí strojek Gillette jako dárek / na celé tělo

Braun MGK 7221

www.mironet.cz

Braun MGK 7221

1.719,-

Barbershop. Otevřete ho ve své koupelně

Vyzrajte na led navždy
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Velkou cenu Portugalska čeká
po 24 letech návrat do formu-
le 1 a hned z tohomůže být ně-
kolik zápisů do historie. Mer-
cedes bude v neděli usilovat
o sedmý triumf v Poháru kon-
struktérů za sebou, zatímco
Lewis Hamilton si může při-
psat 92. vítězství a odskočit Mi-
chaelu Schumacherovi. Obháj-

ce titulu a šestinásobný mistr
světa může udělat i další krok
k vyrovnání Schumacherova
maxima v počtu titulů.

Včera také stáj Haas oznámi-
la, že v týmu po tomto roční-
ku skončí Francouz Romain
Grosjean i Dán Kevin Magnus-
sen. Nahradit by je mohl
i Schumacherův synMick. ČTK

Nejvyšší soutěže
ve fotbale a hokeji
by semohly rozběh-
nout příští týden.

Nic ještě není dohodnuté, ale
kluby už dostaly informaci,
že by se fotbalová Fortuna
liga a hokejová Tipsport ex-
traliga mohly brzy zase hrát.
Vedení obou soutěží jedná
o podmínkách s příslušnými
úřady, že by se začalo už na
přelomu října a listopadu.
„Reálné to je, protože jsme

vyslali klubům předběžnou
informaci, a to z důvodu, že
vše může mít rychlejší spád.
Pokud se shodneme na pod-
mínkách,“ řekl ředitel extrali-
gy Josef Řezníček. Na jeho
krok jako první upozornil ser-
ver iSport.cz. Představitelé Li-
gové fotbalová asociace (LFA),
která v Česku řídí profesionál-
ní soutěže, jednání oficiálně
nekomentují. Podle informa-
cí médií ale v minulých
dnech LFA všechny prvoligo-
vé kluby informovala o tom,
aby tréninky směřovaly k pří-
padnému restartu ligy 31. říj-
na a 1. listopadu. Druhá liga
by pak mohla znovu začít
o týden později.
Řezníček zástupce extrali-

gových hokejových klubů
o možnosti začít hrát již
v příštím týdnu informoval
i s ohledem na fakt, že mno-
ho týmů se chystá jezdit tré-
novat do zahraničí. Pokud by

se hrálo v Česku, bylo by to
zbytečné. Nejdříve ale hoke-
jisté musí od ministerstva
zdravotnictví získat povolení
připravovat se v halách, což
je v současnosti zakázané.
„Momentálně nedokážu od-

hadnout, kdy se rozhodne.
Ale předpokládám, že pokud
jsme si vymezili nějaký čas,
aby klubymohly plnohodnot-
ně trénovat, tak bychom po-
třebovali stanovisko mini-
málně do pondělí,“ uvedl Řez-
níček a dodal, že před začát-
kem soutěže by mužstva
měla na přípravu sedm dní.
Jednou ze základních pod-

mínek, kterou budou muset
kluby splnit, je pravidelné
testování na nemoc covid-19.
Jako dosud jediní v Česku
byli testovaní před každým
zápasem prvoligoví fotbalis-
té. „Padají ale i alternativní
návrhy a o těch se vyjedná-
vá,“ dodal Řezníček. Obě sou-
těže nyní řeší posuny v termí-
nových listinách. ČTK

Formule 1. Hamilton
se může osamostatnit

• PROMĚŇ SVŮJ ŽIVOT V POR-
NO! Fotky & kontakty. Napiš SMS
ve tvaru 62LLE a text na 909 15 50

• Mám spoustu volného času
a chci ho strávit s Tebou v po-
steli! Budeme se milovat pomalu
a dlouze. Penzistka Eva 64. Ozvi
se mi na 909 80 50 40. Můžeš taky
poslat SMS na 909 15 45 s kódem
66NLS a tvým textem!

E.M.A. Europe sro, POBox 14, Praha 05, 110 05, tech. zaj.Materna,
od 18let,1sms/50Kč, 1min/80Kč včDPH,max. délkahovoru

15minut, www.ema.bz,www.platmobilem.cz

Skutečnost
kopií filmu?
Tvůrci nového filmu Vyše-
hrad vypustili první ukáz-
ku. Sám život totiž napsal
scénář, který jako by kopí-
roval ten filmový. Propíra-
ná kauza týkající se už bý-
valého místopředsedy Fot-
balové asociace Romana
Berbra, který je ve vazbě
kvůli možnému vlivu na
manipulování výsledků zá-
pasů druhé a třetí ligy,
byla natočena v září. „Je to
v podstatě jediná vážná
scéna v téhle komedii, ale
je tak pravdivá. Pár týdnů
po natočení zatkli reálné-
ho Berbra. To nevymyslíte.
Nebo jak my říkáme: Ně-
kdo nám asi ukradl scénář
filmu,“ řekl s úsměvem pro-
ducent filmu Ctibor Pouba.
Berbra ztvárnil Miroslav
Hanuš (na snímku). BIOSCOP

Hrát mohou i přes pauzu

Hokejová extraliga počítá
s tím, že by pokračovala i bě-
hem reprezentační přestávky.

● Kouč národního týmu Filip
Pešán oznámí složení výbě-
ru pro turnaj Karjala příští tý-
den, podle všeho by jej měli
tvořit jen hráči ze zahranič-
ních soutěží. Ve Finsku se
bude hrát od 5. do 8. 11.

Fotbalisté Slavie v úvodním
utkání základní skupiny C Ev-
ropské ligy prohráli na hřišti
Beer Ševy 1:3. Prohrál i druhý
pražský klub, Sparta, a to 1:4
s Lille. Letenští hráli od
23. minuty bez vyloučeného
Ladislava Krejčího mladšího.
Výhru v úvodním zápase za-
znamenal jen Liberec, vyhrál
1:0 nad Gentem, gól vstřelil
útočník Júsuf Hilál. ČTK

Pelé oslaví osmdesátiny
Trochu v ústraní ve stínu pandemie koronaviru se dnes
dožívá 80 let jeden z nejlepších fotbalistů historie Edson
Arantes do Nascimento známý jako Pelé. Nenapodobitel-
ný driblér a pohotový střelec byl v anketě MOV vyhlášen
nejlepším sportovcem 20. století, FIFA jej zvolila nejlep-
ším fotbalistou. Trojnásobný mistr světa, který během ka-
riéry nastřílel téměř 1300 gólů, hrál hlavně za FC Santos.
Na snímku je z roku 1962, kdy Brazílie získala titul mistrů
světa v Chile, když ve finále porazila Československo. AP

Intimní

Vrátí se
elitní ligy?

Krátce

Série je srovnaná
Brandon Lowe pomohl
Tampě Bay dvěma home-
runy srovnat finále base-
ballové MLB na 1:1. Rays
porazili ve druhém utká-
ní Světové série v Arling-
tonu Los Angeles Dod-
gers.

Dál bez Češek
Tenistka Karolína Plíško-
vá vypadla z halového
turnaje okruhu WTA
v Ostravě ve druhém
kole. Druhá nasazená
prohrála s Ruskou Vero-
nikou Kudermětovovou.
Před ní dohrála i Karolí-
na Muchová.

ME chystají dál
Čeští pořadatelé se stále
nevzdávají myšlenky na
uspořádání ME v judu,
které se má uskutečnit
od 19. do 21. listopadu
v Praze. Přípravy navzdo-
ry zhoršující se koronavi-
rové situaci pokračují.

O titul v prosinci
Mistrovství ČR v boxu
mužů a žen se příští tý-
den v České Lípě neusku-
teční. Šampionát se má
konat od 9. prosince.

V čele Kelderman
Po 18. etapě je novým
lídrem Gira d’Italia nizo-
zemský cyklista Wilco
Kelderman. Etapu s obá-
vaným průsmykem Stel-
vio vyhrál Australan
Hindley. ČTK

Číslo dne

45.
Čeští fotbalisté zůstali po
třech říjnových zápasech
v žebříčku reprezentací FIFA
na 45. místě, o které se dělí
se Skoty. Pořadí vede Belgie.

EL. Prohry „S“,
výhra Liberce

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, palác koruna, Praha 1



Praha 7, Holešovická tržnice, Hala 29
Po-Pá 8:30-18:00
So 8:30-15:00

Most, Třída Budovatelů 108
Po-Pá 8:30-18:00
So 8:30-12:00

Liberec, Moskevská 47
Po-Pá 8:30-18:00
So 8:30-13:00

Ústí n/L, OC Sever
Po-Pá 8:30-18:30
So 9:00-13:00

Kladno, T.G. Masaryka 29
Po-Pá 8:30-18:00
So 8:30-12:00

Teplice, Masarykova třída 38
Po-Pá 8:30-18:00
So 8:30-12:00

Praha 1, OD Máj,
Národní třída 26
Po-Ne 8:00-20:00

K DOSTÁNÍ POUZE V OBCHODECH VÁŠ LEVNÝ NÁKUP!

HOŘKÁ ČOKOLÁDA S LÍSKOVÝMI OŘÍŠKY
90g jen za 12,- Kč. Minimální doba trvanlivosti 10/20

OPRAVDU KYSELÁ LÍZÁTKA CHUPA CHUPS
1ks jen za 2,- Kč. Minimální doba trvanlivosti 03/21

2,-12,-

2ks
/12,-

ŠVÝCARSKÉ OVOCNÉ ŽVÝKAČKY
bez cukru Stimorol, 2 balíčky po 10 ks jen za 12,- Kč!
Minimální doba trvanlivosti 12/21.

JEDNORÁZOVÉ ROUŠKY
1ks jen za 5,- Kč!
Prodáváme v balení 50 ks za 250,- Kč.

5,-,
MÁME OTEVŘENO!!!


